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Czytaj 
nas: 
• co tydzień 
w gazecie
• codziennie 
w internecie

JAKA BĘDZIE PRZYSZŁOŚĆ PAŁACYKU MARSZAŁKOWSKIEGO?

ełk ||  s.5

Pałacyk przy ulicy Piłsud-
skiego 10 od lat czeka na re-
mont. Wiele do życzenia po-
zostawia też wygląd terenu 
wokół niego. Czy jest szansa 
na uratowanie tego zabytku?

EŁCCY ADEPCI GITARY DOCENIENI PRZEZ ROSJAN

kultura ||  s.9

Młodzi ełccy muzycy od-
nieśli duży sukces na presti-
żowym konkursie organizo-
wanym w Sankt Petersburgu 
zdobywając tam szereg na-
gród. Gitarzystów przygo-
towywał do niego ceniony 
ełcki pedagog i muzyk, Woj-
ciech Popielarz.
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NASZE SAMORZĄDY DOSTAŁY 
SPORY ZASTRZYK GOTÓWKI

421otbp-N -K

LEKCJE 
NA PIĄTKĘ! 

5+
Gazeta OlsztyńskaOglądaj nas na Youtube

Gazeta OlsztyńskaWięcej informacji na FB

Kolejność wykonywania 
działań

Matematyka

kl. IV | 2 kwietnia, godz. 9:20

16321ocwo-a-M

szalonego i mokrego śmigusa-dyngusa 
oraz samych słonecznych i cudownych dni
szalonego i mokrego śmigusa-dyngusa 

oraz samych słonecznych i cudownych dni
szalonego i mokrego śmigusa-dyngusa 

życzy zespół redakcyjny
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              • codziennie w interneciez drugiej strony

Redakcja nie zwraca niezamówionych tekstów  oraz zastrzega sobie prawo  dokonywania skrótów w publikowanych listach  i nadesłanych materiałach. 
Redakcja nie odpowiada za treść ogłoszeń. Wydawca zastrzega sobie prawo odmowy przyjęcia ogłoszenia sprzecznego z zasadami moralnymi lub prawem.
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skontaktuj się 

z nami

Zbigniew Malinowski
dziennikarz, Olecko
tel.87 520 09 30

Barbara Stefanowska
menadżer ds. reklam, 
Olecko, Gołdap
tel. 87 520 09 35, tel. 508 656 691

Edyta Wizgier
doradca ds. reklamy, Ełk
87 621 34 64
512 051 419

Paweł Tomkiewicz
redaktor naczelny
tel. 87 621 06 62

Maciej Chrościelewski
dziennikarz, Ełk
87 621 06 62

Drodzy Czytelnicy, 
oddajemy w  Wasze ręce 

najnowsze, świąteczne wy-
danie naszego tygodnika. 
Piszemy zarówno o  sukce-
sach młodych muzyków 

z Ełku, o obowiązku nosze-
nia maseczek - z  punktu 
widzenia policji, która cały 
czas prowadzi kontrole 
i olecczanina, który domaga 
się jeszcze większego zaan-

gażowania policji, a  także 
o żubrach, które od kilku ty-
godni mieszkają w  Puszczy 
Rominckiej. Na wielu stro-
nach znajdziecie życzenia, 
które samorządowcy, lokal-

ne firmy chcą Wam złożyć za 
naszym pośrednictwem. My 
do tych życzeń się przyłącza-
my i życzymy Wam Wesołych 
Świąt! Życzymy Wam też, 
aby żebyśmy jak najszybciej 

wyszli z covidowej epidemii 
i ponownie cieszyli się pełnią 
życia! Bo tego brakuje nam 
chyba najbardziej.

Paweł tomkiewiCz

p.tomkiewicz@gazetaolsztynska.pl

www.gazetaolsztynska.pl/elk
elk@gazetaolsztynska.pl

www.gazetaolsztynska.pl/olecko
olecko@gazetaolsztynska.pl

www.gazetaolsztynska.pl/goldap
goldap@gazetaolsztynska.pl

nasze samorządy dostały spory zastrzyk gotówki
inWestycje || We wtorek poznaliśmy listę inwestycji samorządowych, które zostaną dofinansowane w ramach 
rfil-u, programu, którego celem jest poprawa jakości życia. znalazły się w nim duże pieniądze na nasz region.

R
FIL to skrót od Rzą-
dowego Programu 
Inwestycji Lokalnych, 
który skupia się na in-
westycjach strategicz-

nych dla mieszkańców Małych 
Ojczyzn, czyli lokalnych spo-
łeczeństw, a finalnie każdego 
z  nas. W  ramach RFIL-u do 
gmin, powiatów oraz miast 
w całym kraju trafiają rządowe 
środki, które są przeznaczone 
na inwestycje bliskie ludziom. 
Co istotne, taka forma wspar-
cia jest całkowicie bezzwrotna.

— TO śWiETna OkaZja 
dla SaMORZądóW 
na REaliZaCję iCh 
PROSPOłECZnyCh 
PlanóW, TakżE TyCh, 
kTóRyCh dOTyChCZaSOWE 
finanSOWaniE ByłO 
ZaGROżOnE. SkORZySTają 
RóWniEż MałE i śREdniE 
fiRMy W danyM 
REGiOniE POniEWaż 
TO WłaśniE OnE Będą 
PRZECiEż REaliZOWać 
Zadania SaMORZądóW 
kTóRE OTRZyMały 
dOfinanSOWaniE 
— ZWRaCa uWaGę 
MałGORZaTa kOPiCZkO, 
SEnaTOR PiS. 

Do samorządów z jej okrę-
gu wyborczego, w  tym do 

Ełku, trafiło w  tym rozda-
niu programu aż 55 mln zł. 
To niemal 2/3 całej kwoty 
przyznanej na wojewódz-
two warmińsko-mazurskie 
(84 mln zł).

Nabór wniosków do trzeciej 
edycji RFIL trwał od 10 do 
28 grudnia ubiegłego roku, 
następnie trwała analiza 
wniosków złożonych przez 
samorządy. Do podziału była 
kwota 1,65 mld zł. Przekazane 
przez rząd środki finansowe 
można wykorzystać na inwe-
stycje, które przysłużą się lo-
kalnej społeczności, np. drogi, 
szkoły, przedszkola/żłobki, 
jak i inne działania niezbędne 
z punktu widzenia danego sa-
morządu.

Od wtorku wiemy, że do-
finansowane zostaną inwe-
stycje miejskie, gminne oraz 

powiatowe, zarówno duże, 
jak i  te mniejsze. Na co za-
tem mogą liczyć mieszkańcy 
naszej Małej Ojczyzny?

• Zakup sprzętu z  zakresu 
gospodarki komunalnej do 
obsługi sieci kanalizacji sa-
nitarnej oraz wywozu odpa-
dów komunalnych na terenie 
Gminy Ełk - dofinansowanie 
8 000 000 zł

Obecnie kwestia śmieci to 
ekologia i duże oszczędności 
jeżeli samorząd wykonuje 
zadanie samodzielnie. Koszt 
zakupu to 8 milionów zło-
tych. Gmina w ramach swo-
ich funduszy przygotuje za-
kład obsługujący gospodarkę 
śmieciową gminy, co będzie 
dużym, ale do dźwignięcia, 
zadaniem.

— W  dobie wysokich cen 
odbioru śmieci, wykonywanie 

usługi odbioru odpadów sa-
modzielnie przez Gminę Ełk 
pozwoli na obniżenie z  cza-
sem cen utylizacji odpadów. 
A to znacznie ulży kieszeniom 
mieszkańców gminy. Wymiar 
społeczny wydaje się bezcen-
ny — akcentuje Senator Ko-
piczko.

• Rozbudowa Szkoły nr 
5 w  Ełku - dofinansowanie 
6 000 000 zł

Senator Kopiczko szczegól-
nie bliska jest kwestia eduka-
cji dzieci i młodzieży szkolnej, 
dlatego uważa ten projekt za 
ważny społecznie i  istotny 
z punktu widzenia kształcenia 
młodego pokolenia.

— Obiekt kompleksowy, 
szkolno - żłobkowo - przed-
szkolny. W dzisiejszych cza-
sach niezwykle potrzebny 
dla rodziców i dzieci, z czego 

doskonale jako pedagog zdaję 
sobie sprawę— podkreśla.

* Budowa instalacji fo-
towoltaicznej do zasilania 
Stacji Uzdatniania Wody 
w gminie Kalinowo - dofinan-
sowanie 700 000 zł i Zakup 
autobusu szkolnego w Kali-
nowie - 540 000 zł 

— BaRdZO WSPiERałaM 
TEn PROjEkT. dZięki 
nOWEMu POjaZdOWi 
dZiECi Będą Miały 
ZaPEWniOny BEZPiECZny 
TRanSPORT. Z kOlEi 
BudOWa inSTalaCji 
fOTOWOlTaiCZnEj TO 
WażnE ZadaniE ZE 
WZGlędu na EkOlOGię 
i BEZPiECZEńSTWO 
SaniTaRnE MiESZkańCóW 
– MóWi MałGORZaTa 
kOPiCZkO.

• Rozbudowa Szkoły Podsta-
wowej w Rożyńsku Wielkim 
w systemie kontenerowym - 
dofinansowanie 1 750 000 zł

Inwestycja bardzo ważna, 
ponieważ edukacja dzieci to 
niezwykle istotny element 
wychowania przyszłych po-
koleń. Rozbudowa placówki 
w Rożyńsku Wielkim w syste-
mie kontenerowym to nowo-
czesne rozwiązanie, które na 
pewno docenią rodzice, jak 
i sami uczniowie.

ChrośCielewski maCiej

m.chroscielewski@gazetaolsztynska.pl
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Życzę Wam wielkanocnego spotkania się 
z Chrystusem zmartwychwstałym w Eucharystii

16021ekwe-a-M -G16821ekwe-A

Z okazji nadchodzących Świąt Wielkanocnych
składamy Państwu najserdeczniejsze życzenia

zdrowia, szczęścia i radości, samych słonecznych dni
oraz sukcesów w życiu prywatnym i zawodowym.

Bartosz Detkiewicz
Prezes Zarządu 

PGO „Eko-MAZURY” Sp. z o.o.
wraz z pracownikami

REklaMa 

Drodzy Bracia i Siostry!
W dniu Wielkanocy litur-

gia rozpoczyna się słowami: 
„Zmartwychwstałem i  za-
wsze jestem z Tobą; położyłeś 
na mnie swą rękę”. Według 
liturgii są to pierwsze słowa 
skierowane przez Syna do 
Ojca po zmartwychwstaniu, 
po powrocie z  nocy śmierci 
do świata żyjących. 

Te słowa Jezus zmartwych-
wstały kieruje także do każde-
go z nas: „Zmartwychwstałem 
i  teraz zawsze jestem z tobą”. 
Jezus żyje i  jako żyjący idzie 
przed nami. Woła nas, byśmy 
szli za Nim, żyjącym, i byśmy 
w  ten sposób i  my odnaleźli 
drogę życia. Zgódź się więc, 
aby zmartwychwstały Jezus 
wszedł w  twoje życie, przyj-
mij Go z  ufnością. On nas 

podnosi, gdy upadamy. On 
nam daje nadzieję, obdarza 
miłosierdziem, odwagą i  to-
warzyszy nam nawet u bram 
śmierci oraz czeka na nas 
w swoim Królestwie.

„Zmartwychwstałem i  te-
raz zawsze jestem z tobą”. To 
zapewnienie Jezusa urzeczy-
wistnia się przede wszystkim 
w  Eucharystii. W  tym roku 
pochylamy się nad tajemnicą 
Eucharystii, przeżywając Ją 
pod hasłem „Zgromadzeni 
na Świętej Wieczerzy”. W każ-
dej Mszy św. doświadczamy 
Jego żywej obecności, boga-
ctwa Jego miłości i korzysta-
my z mocy, którą ofiarowuje. 
Zmartwychwstały Pan, pełen 
miłosierdzia oczyszcza nas 
z  win, karmi naszego ducha 
i  napełnia potrzebną mocą, 

by pokonywać trudności oraz 
walczyć z grzechem i złem. Je-
zus ciągle do nas mówi: „Nie 
bójcie się!, Nie lękajcie się!” 

i  jest naszym pewnym opar-
ciem w pielgrzymce do Nieba. 
On dając nam siebie w Komu-
nii św. posyła nas do innych, 
by dzielić się Bożą radością, 
nadzieją, pokojem i być świad-
kiem Jego Zmartwychwstania. 

Drodzy Diecezjanie i prze-
bywający na terenie naszej 
diecezji zwracam się do Was 
z  serdecznymi życzeniami 
wielkanocnymi. Życzę Wam 
wielkanocnego spotkania się 
z  Chrystusem zmartwych-
wstałym w Eucharystii. Życzę 
Wam doświadczenia uczniów 
idących do Emaus, aby Wa-
sze oczy otworzyły się i  roz-
poznały Zmartwychwstałego 
Pana, żyjącego pośród nas 
w  Eucharystii, byście mogli 
powiedzieć do Niego: „Zostań 
z nami Panie”. 

Takie otwarte oczy są nam 
potrzebne w  czasie każdej 
Mszy świętej spotykając się 
z żywym i prawdziwym Jezu-
sem Chrystusem, aby spoglą-
dać w przyszłość z niezachwia-
ną ufnością w chwalebną moc 
Zmartwychwstania, przez 
którą On czyni wszystko nowe. 

Takie oczy otwarte są 
nam potrzebne szczególnie 
w obecnym, trudnym okresie 
pandemii koronawirusa, aby 
dostrzec nadzieję, że zjedno-
czeni z  Chrystusem Zmar-
twychwstałym zwyciężymy, 
pokonamy wszelkie zagroże-
nia, strach i  lęk a  w naszych 
sercach zagoszczą prawdziwy 
pokój, dobro i miłość. 

Takie oczy są nam potrzeb-
ne, by poznać pragnienie Je-
zusa Chrystusa, abyśmy byli 

świadkami Jego paschalnej 
radości głosząc, iż „tak (…) Bóg 
umiłował świat, że Syna swe-
go Jednorodzonego dał, aby 
każdy, kto w Niego wierzy, nie 
zginął, ale miał życie wieczne” 
(J 3,16). 

W tym świętym czasie Wiel-
kanocy prośmy Pana, by oka-
zał także dziś, że miłość jest 
silniejsza od nienawiści. Że jest 
silniejsza od śmierci. Prośmy 
Pana o moc i odwagę, byśmy 
byli świadkami Zmartwych-
wstania w dzisiejszym świecie 
i by nasze świadectwo o zmar-
twychwstałym Chrystusie było 
dla świata źródłem nadziei.

Na te dni świąteczne z serca 
Wam błogosławię i zapewniam 
o  modlitwie w  czasie każdej 
Eucharystii. Alleluja! 

+jerzy mazur sVD
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Policjanci upominają, a przechodnie dalej 
chodzą bez maseczek....
koronaWirus || tylko w poniedziałek ełccy policjanci odnotowali 52 takie wykroczenia. Wobec osób, które w rażąco lekceważący sposób 
potraktowały obowiązujące przepisy policjanci w 15 przypadkach zastosowali postępowanie mandatowe, natomiast wobec 1 osoby 
sporządzony został wniosek o ukaranie do sądu.

ełk

17521ekwe-a-M

Najszczersze wyrazy współczucia z powodu śmierci 

Mamy 
Markowi Buzemu 

składają Dyrektor 
oraz pracownicy Muzeum Historycznego w Ełku

kOndOlEnCjE \ REklaMa

EŁCKIE lICEA I TEChNIKA WYSOKO 
W RANKINGu

I Liceum Ogólnokształcące 
im. Stefana Żeromskiego 
w  Ełku zajęło 7. miejsce 

wśród najlepszych liceów 
w województwie warmińsko-
-mazurskim, według porta-
lu edukacyjnego Perspek-
tywy. W  2021 roku, oprócz 
wspomnianego powyżej 
„czerwonego”, 18. miejsce 
w rankingu zajęło II Liceum 
Ogólnokształcące im. Krzysz-
tofa Kamila Baczyńskiego. 
Wśród techników 12. miejsce 
w województwie zajęło Tech-

nikum nr 1 w Zespole Szkół nr 
1 im. Jędrzeja Śniadeckiego. 
Ponadto na 18. pozycji sklasy-
fikowane zostało Technikum 
nr 5 w Zespole Szkół nr 5 im. 
Karola Brzostowskiego.

Wysokie pozycje rankingo-
we poszczególnych szkół to 
nie tylko sukcesy w olimpia-
dach, wyniki matur czy też 
wyniki egzaminu zawodowe-
go, ale również dobra współ-
praca grona pedagogicznego 
i nowoczesna baza dydaktycz-
na. powiat.elk.pl

w przesyłkach kurierskich znaleźli tytoń 
na sygnale || funkcjonariusze olsztyńskiej kas ujawnili tytoń w przesyłkach kurierskich na terenie ełku.  
łącznie zajęli 57 kg krajanki. straty skarbu państwa sięgnęły prawie 64 tys. zł.

W ciągu niespełna tygo-
dnia funkcjonariusze 
olsztyńskiej KAS ujaw-

nili 57 kg tytoniu w przesyłkach 
kurierskich. Podczas czynności 
prowadzonych na terenie fir-
my DPD w Ełku skontrolowali 
łącznie 14 przesyłek. Okazało 
się, że przesyłki zawierały za-
pakowaną w woreczki foliowe 
krajankę tytoniową bez wyma-
ganych znaków akcyzy oraz 

nadruków i etykiet. Zawartość 
przesyłek wraz z towarzyszący-
mi im listami przewozowymi 
zatrzymano na poczet dowo-
dów rzeczowych i  zdepono-
wano w magazynie Oddziału 
Celnego w Ełku. Straty Skarbu 
Państwa wynikające z niezapła-
conej akcyzy i VAT-u oszacowa-
no na prawie 64 tys. zł.

warmińsko-mazurski Urząd 

Celno-skarbowy w olsztynie
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KUPIĘ 
MIESZKANIE

może być do remontu lub zadłużone,
pomogę w spłacie długu

ZaPłacĘ

3000 zł
za informację

o takim mieszkaniu

tel. 661 435 785

W
ciąż przybywa 
osób zarażonych 
Covid-19, a co za 
tym idzie roś-
nie liczba osób 

pozostających w izolacji, czy 
poddanych kwarantannie. 
Rośnie też liczba pacjentów 
walczących z chorobą w szpi-
talach. Żeby te liczby malały, 
potrzebna jest społeczna so-
lidarność oraz przestrzeganie 
przepisów prawa i zaleceń sa-
nitarnych, wprowadzonych 
po to, by skutecznie walczyć 
z epidemią. Większość z nas 
o tym wie, jednak są również 
tacy, którzy świadomie i z pre-
medytacją lekceważą obowią-
zujące przepisy prawa. Wobec 
nich policjanci nie mają po-
błażania. Funkcjonariusze 
w trakcie służby przypominają 
osobom, wobec których inter-
weniują, jak ważne jest prze-
strzeganie obowiązujących 
zasad i  ograniczeń w  walce 

z koronawirusem. W przypad-
ku rażącego ich lekceważenia, 
reagują adekwatnie do sytu-
acji. Osoby, które nie stosują 
się do obowiązku zasłaniania 
w określonych sytuacjach ust 
i nosa maseczką, muszą liczyć 
się z tym, że policjanci mogą 
ukarać taką osobę mandatem 
karnym lub skierować wobec 
niej wniosek o  ukaranie do 
sądu. 

Z uwagi na wzrost liczby za-
chorowań na Covid-19 i panu-
jąca pandemię, każdego dnia 
ełccy policjanci prowadzą 
wzmożone działania, któ-
rych celem jest zaniechanie 
rozprzestrzeniania się koro-
nawirusa.

Tylko poniedziałek ełccy 
policjanci odnotowali 52 ta-
kie wykroczenia. Wobec osób, 
które w  rażąco lekceważący 
sposób potraktowały obo-
wiązujące przepisy policjanci 
w 15 przypadkach zastosowa-

li postępowanie mandatowe, 
natomiast wobec 1 osoby 
sporządzony został wniosek 
o ukaranie do sądu. 

To pokazuje, że mimo wie-
lu apeli kierowanych z  róż-

nych stron, mimo informacji 
o  wzrastającej liczbie zaka-
żeń i pacjentów w szpitalach, 
wiele osób wciąż lekceważy 
wprowadzone przepisy i swo-
im zachowaniem narażają 

zdrowie i życie innych osób. 
To też pokazuje, jak potrzeb-
na jest stanowcza reakcja 
policjantów wobec takich 
osób. I  takiej reakcji mogą 
spodziewać się wszyscy ci, 
którzy będą w ten sposób na-
rażać zdrowie innych.

Policjanci w  poniedziałek 
przeprowadzili ponad 26 
kontroli różnych miejsc, ta-
kich jak placówki handlowo-
-usługowe, środki transportu 
publicznego, lokale gastrono-
miczne, miejsca organizacji 
wesel czy dyskotek, a  także 
inne miejsca, których doty-
czą ograniczenia działalno-
ści czy obowiązek stosowa-
nia obostrzeń sanitarnych. 
Cieszy to, że administratorzy 
i najemcy tych miejsc zasto-
sowali się do nałożonych na 
nich obostrzeń.

We wtorek jednym z  za-
trzymanych w  Orzyszu był 
24-letni mieszkaniec Ełku. 

Mężczyzna zwrócił uwagę 
patrolu, bo nie miał na twarzy 
wymaganej maseczki.

W tracie wykonywanych 
czynności policjanci ustalili, 
że 24-latek jest poszukiwany 
przez organy ścigania. Miał 
do odbycia karę pozbawie-
nia wolności w  wymiarze 
9 miesięcy między innymi 
za posiadanie narkotyków. 
Mężczyzna został zatrzymany 
przez funkcjonariuszy i trafił 
do policyjnego aresztu, skąd 
przewieziony zostanie do za-
kładu karnego.

— Wykażmy się odpowie-
dzialnością i dbałością o  ży-
cie i zdrowie własne i swoich 
najbliższych. Przestrzegajmy 
obowiązujących przepisów 
i zaleceń sanitarnych, skorzy-
stajmy z możliwości szczepie-
nia przeciwko koronawiruso-
wi i wspólnie zakończmy czas 
pandemii — apelują policjan-
ci. opr. tom
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łk autostrady rowerowe? ełk jest na taK
inWestycje || jest szansa na powstanie na Warmii i mazurach sieci dróg rowerowych, tzw. 
velostrad. inwestycja ta wpłynie na wzrost atrakcyjności turystycznej całego regionu. 
skorzystają z tego mieszkańcy, turyści oraz osoby uprawiające kolarstwo.

16221ekwe-A -P

Zdrowych i pogodnych
Świąt Wielkanocnych

pełnych wiary, nadziei i miłości.
Radosnego, wiosennego nastroju, serdecznych spotkań 

w gronie rodziny i wśród przyjaciół.

Wielkanoc 2021 

Andrzej Wiszowaty 
Przewodniczący 

Rady Powiatu Ełckiego 

Marek Chojnowski
Starosta Ełcki

17321ekwe-a-M

Klub Radnych Dobro Wspólne
Przewodniczący Bogusław Wisowaty

Klub Radnych Dobro Wspólne

Wszystkim mieszkańcom Ełku i powiatu ełckiego 
najserdeczniejsze życzenia zdrowia,

wszelkiej pomyślności z okazji Wielkanocy.
Niech ten wyjątkowy czas przyniesie nam radość, 

pogodę ducha i rodzinne ciepło. 
Niech w naszych sercach zagoszczą nadzieja, 

życzliwość i zrozumienie.

Wesołego Alleluja

REklaMa 

K
ompleksowa budowa 
sieci dróg rowero-
wych w województwie 
warmińsko-mazur-
skim jest to projekt 

przygotowany przez Zarząd 
Województwa Warmińsko-
-Mazurskiego będący częścią 
Krajowego Planu Odbudo-
wy. Dzięki tym dokumentom 
możliwe jest pozyskanie z UE 
funduszy na realizację wielu 
przedsięwzięć, w  tym w  na-
szym regionie.

— Jako samorząd Ełku wraz 
z  innymi samorządami z  re-
gionu od lat postulujemy, by 
z naszych miejscowości mogły 
być wyprowadzone ścieżki 
w  kierunku Green Velo, ale 
także w kierunku wojewódz-
twa podlaskiego. Dzięki temu 
rowerem można będzie prze-
jechać nie tylko przez głów-
ne miasta, ale także dotrzeć 
do miejscowości gminnych 
atrakcyjnych turystycznie. 
Planowane przez Zarząd 

Województwa Warmińsko-
-Mazurskiego velostrady 
umożliwią także swobodny 
dojazd do pracy — powiedział 
prezydent Ełku

Na ostatniej sesji prezydent 
Ełku przedstawił Radzie Mia-
sta stanowisko poparcia dla 
starań zarządu województwa 
o uwzględnienie w planie od-

budowy projektu velostrad 
na Warmii i Mazurach. Radni 
poprali tą inicjatywę.

Budowa kolejnych sieci 
dróg rowerowych na Warmii 
i Mazurach, tym razem tzw. 
velostrad przyniesie korzy-
ści mieszkańcom miast i wsi. 
Scali istniejące szlaki w jed-
ną spójną sieć rozciągniętą 

po regionie, co przyczyni się 
m.in. do wzrostu zaintereso-
wania turystyką rowerową 
i  rodzinną. Spójny system 
dróg rowerowych zapew-
ni możliwość bezpiecznego 
przemieszczania się rowerem, 
w tym również do pracy, szko-
ły czy na drobne zakupy.

Pod koniec lutego został 
przekazany plac budowy wy-
konawcy inwestycji nowej 
ścieżki rowerowej na os. Je-
ziorna i os. Baranki. W Ełku 
mamy łącznie już 23 km 
ścieżki rowerowej. Pierwsza 
ścieżka rowerowa w  Ełku 
powstała w 2006 roku, gdzie 
wybudowano wówczas ok. 0,4 
km ścieżki. Jedną z najdłuż-
szych tras rowerowych w Ełku 
jest ta przy promenadzie, któ-
ra biegnie od parku linowego 
do ul. św. Wojciecha. W sumie 
ten odcinek liczy prawie 5,5 
km, a dzięki nowej inwestycji 
wydłuży się o dodatkowe 1,8 
km. Um ełk, opr. tom
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łkJaka będzie przyszłość 
Pałacyku Marszałkowskiego?
pałacyk przy ulicy piłsudskiego 10 od lat czeka na remont. Wiele do życzenia pozostawia 
też wygląd terenu wokół niego. czy jest szansa na uratowanie tego zabytku?

Wielkanoc to czas otuchy i nadziei. 
Czas odradzania się wiary 

w siłę Chrystusa i drugiego człowieka.
Życzymy, aby 

Święta Wielkanocne 
przyniosły radość 

oraz wzajemną życzliwość. 
By stały się źródłem wzmacniania ducha.

Niech Zmartwychwstanie, 
które niesie odrodzenie, 

napełni Was pokojem i wiarą, 
niech da siłę do pokonywania 
trudności i pozwoli z ufnością 

patrzeć w przyszłość... 

Zarząd spółki 
wraz z pracownikami

17021ekwe-A-P

15821ekwe-A-G

Z okazji 

Świąt Wielkanocnych 
składamy najserdeczniejsze życzenia 
spokoju, radości, zdrowia
oraz nadziei w życiu 
i wiary w dobro. 
Niech tegoroczne 
Święta Wielkanocne 
staną się dla was wszystkich 
okazją do pojednania 
i okazywania 
sobie miłości i szacunku. 

Zarząd i pracownicy 
Przedsiębiorstwa 
Usług Komunalnych w Ełku

REklaMa 

trwa akcja szczepień służb mundurowych
koronaWirus || 24 marca w całej polsce ruszyły szczepienia służb mundurowych. 
W tym tygodniu w ełku, według planu, zaszczepionych miało zostać tysiąc żołnierzy.

W   obecnym tygodniu 
przewidziano 1 000 
szczepień żołnierzy 

bezpośrednio zaangażowa-
nych w zwalczanie epidemii 
w  VIII Obwodzie Profilak-
tyczno-Leczniczym — infor-
mowała w poniedziałek ppor. 
Urszula Orłowska. — Ponadto 
1 Wojskowy Szpital Klinicz-
ny z Polikliniką SPZOZ-Filia 
w  Ełku szczepi również po-
zostałe służby mundurowe 
w tym policje, straż pożarną 
oraz straż miejską. Realizu-
jemy cały czas szczepienia 
populacyjne, zgodnie z przy-
jętym kalendarzem szczepień.

29 marca zostali zaszcze-
pieni pierwsi funkcjonariu-
sze Warmińsko-Mazurskiego 
Oddziału Straży Granicznej. 
Oddział mający swoją sie-
dzibę w  Kętrzynie ma swój 
własny punkt szczepień na 
terenie kętrzyńskiej jednost-
ki. Pierwszego dnia pojawili 
się w  nim funkcjonariusze 

z placówek m.in. w Bezledach 
i Braniewie. 

— Mamy około 65 proc. 
chętnych funkcjonariuszy 
naszego oddziału do zaszcze-
pienia się przeciwko covid-19. 
Są to szczepienia dobrowol-
ne i jako pierwsi są szczepie-
ni funkcjonariusze z granicy 
— mówi kpt. SG Mirosława 
Aleksandrowicz, rzecznik 

prasowy Warmińsko-Ma-
zurskiego Oddziału Straży 
Granicznej. 

— Szczepię się, ponieważ 
wybrałem zdrowie podróż-
nych, swoje oraz rodziny 
—  uzasadnił swoją decyzję 
jeden z funkcjonariuszy z Pla-
cówki SG w Bezledach, który 
jako pierwszy ze wszystkich 
poddał się szczepieniu. tom, car
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udynek, zwany przez 
niektórych willą albo 
pałacykiem, przy uli-
cy Piłsudskiego 10 
jest dobrze znany 

ełczanom. Kiedyś mieściło 
się w nim m.in. przedszkole 
i  siedziby różnych urzędów. 
Obecnie funkcjonuje tam 
m.in. klub seniora.

O przyszłość budynku dopy-
tują się m.in. członkowie To-
warzystwa Miłośników Ełku 
i miejscy radni.

— Przedmiotem troski 
członków naszego stowa-
rzyszenia jest dom przy ul. 
Marsz. J. Piłsudskiego 10, 
najbardziej znany pod nazwą 
PAŁACYK MARSZAŁKOW-
SKI. Kiedyś siedziba przed-
szkola, urzędu marszałkow-
skiego, tymczasowa siedziba 
organizacji pozarządowych, 
jakiś czas bezdomnych... 
i paru innych instytucji. Jed-

na z  najpiękniejszych willi 
w  Ełku powstała w  1926 r. 
Mieszkał tam prezydent Sądu 
Krajowego Hugo Kallweit. 
W małym domku z tyłu miesz-
kał ogrodnik Walter Guttze-
it. Obecnie stan willi, domku 
i  ogrodzenia ponownie za-
czyna przypominać siedzibę 
przypadkowych bezdomnych 
— opowiadają członkowie To-
warzystwa Miłośników Ełku.

Budynek wpisany jest do 
ewidencji zabytków, ale nie 
dodaje urokowi centrum 
miasta. Na działce stoi jesz-
cze drugi tzw. budynek go-
spodarczy. Jest w jeszcze gor-
szym stanie. Zdaniem ełckich 
seniorów, wkrótce się zawali. 
A rozległa działka zamiast być 
miejscem wypoczynku i rekre-
acji jest to śmietnik i miejsc 
spożywania alkoholu.

O przyszłość budynku py-
tał też radny Rafał Karaś. 
Z  informacji urzędu miasta 
wynika, że remont jest pla-
nowany, ale jeszcze nie wia-
domo kiedy.

— Miasto planowało re-
witalizację budynku przy 
Marsz. J. Piłsudskiego 10, 
przy współudziale środków 
UE z RPOWiM, jednak bu-

dynek znajduje się poza ob-
szarem rewitalizacji, co było 
podstawowym warunkiem, 
aby móc ubiegać się o  dofi-
nansowanie — czytamy w od-
powiedzi udzielonej radnemu 
Karasiowi. — Obecnie trwają 
negocjacje w Urzędzie Mar-
szałkowskim w Olsztynie nad 
budżetem na lata 2021-2027 
oraz wpisaniu inwestycji stra-
tegicznych dla miasta w trybie 
bezkonkursowym. 

Jednym z planowanych pro-
jektów realizowanych w tym 
trybie ma być właśnie re-
mont pałacyku. Zakres prac 
przewiduje wymianę dachu 
z ociepleniem, wymianę sto-

larki okiennej i  drzwiowej, 
systemu wentylacji na me-
chaniczną z  odzyskiem cie-
pła, modernizację instalacji 
centralnego ogrzewania.

Jak przypominają urzędni-
cy, w poprzednich latach zmo-
dyfikowano wnętrze budynku 
z udziałem środków własnych 
i projektowych.

Ale jak przyznają członko-
wie Towarzystwa, nic nie stoi 
na przeszkodzie, aby teren 
działki uporządkować przed 
sezonem wiosenno-letnim, tak 
aby uczestnicy Klubu Seniora 
mogli korzystać z tego terenu.

tomkiewiCz Paweł

p.tomkiewicz@gazetaolsztynska.pl
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Z okazji 
Świąt Wielkanocnych 

pragniemy złożyć Państwu 
najserdeczniejsze życzenia 

zdrowia, pogody ducha oraz nadziei 
płynącej ze Zmartwychwstania Pańskiego.

15421ekwe-A-G

Rada Nadzorcza 
Zarząd i Pracownicy
Spółdzielni Mieszkaniowej „Świt” w Ełku

15721ekwe-A-G

Na nadchodzące

Święta Wielkiej Nocy
życzymy 

spokoju, zdrowia oraz wszelkiej pomyślności.
Niech przeżyte w gronie najbliższych 
Święta Zmartwychwstania Pańskiego 

wniosą w naszą codzienność 
wiele radości i miłości.

Andrzej Bezdziecki
Wójt Gminy Kalinowo

Mieczysław Głębocki
Przewodniczący Rady Gminy

wraz z Pracownikami 

REklaMa 

REklaMa 

Kolejna odsłona głośnej 
interwencji strażników 
miejskich w  Ełku. Przy-

pomnijmy, doszło do niej na 
początku marca. W godzinach 
popołudniowych na ulicy 
Orzeszkowej patrol Straży 
Miejskiej zatrzymał mężczy-
znę idącego bez maseczki. 
Całość zdarzenia została na-
grana przez kamery monito-
ringu na jednym z budynków. 
Z kolei dzięki nagraniu jednej 
z ełczanek wszyscy mogli zo-
baczyć wersję z  dźwiękiem, 
ale nie całej interwencji.

Jak wynika z nagrania męż-
czyzna nie miał maseczki. 
Nie chciał wylegitymować 
się. Dyskusja między straż-
nikami (około 3 i 10 lat służ-
by) a mężczyzną była bardzo 
ożywiona. W  pewnym mo-
mencie strażnik miejski użył 
gazu. Na miejsce przyjechała 
też policja.

Sprawą od razu zajęła się eł-
cka prokuratura. Sprawdzała, 

czy nie doszło do przekrocze-
nia uprawnień. Znane są już 
efekty pracy śledczych. Dwoje 
strażników miejskich usły-
szało zarzuty przekroczenia 
uprawnień i naruszenia nie-

tykalności cielesnej. Do czasu 
zakończenia sprawy zostali 
zawieszeni w pełnieniu obo-
wiązków służbowych.

Do tematu wrócimy.
tom

Są prokuratorskie zarzuty 
dla dwójki strażników miejskich
Wracamy do tematu || odpowiedzą za przekroczenie uprawnień i naruszenie  
nietykalności cielesnej. do czasu wyjaśnienia sprawy zostają zawieszeni w pełnieniu 
obowiązków służbowych.

BęDĄ NOWE E-uSŁuGI 
W EŁCKIM RATuSZu
jeszcze w tym roku kolejne 
sprawy będzie można załatwić 
w urzędzie przez internet. 
W ramach umowy wdrożonych 
zostanie 14 e-usług. Pozwolą one 
na realizację wybranych spraw 
bez wychodzenia z domu. E-usługi 
zwiększają dostępność urzędu dla 
mieszkańca i przedsiębiorcy oraz 
umożliwiają załatwianie spraw od 
początku do końca przez internet.
W ramach umowy wdrożone 
zostaną m.in. takie e-usługi 
jak jednorazowa zapomoga 
z tytułu urodzenia się dziecka, 
oddanie gruntów komunalnych 
w użyczenie, rekrutacja do pub-
licznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez Miasto 
Ełk, wydanie jednorazowego ze-
zwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych, dofinansowanie 
kosztów kształcenia pracowni-
ków młodocianych, rekrutacja 
do publicznych przedszkoli 
prowadzonych przez Miasto 
Ełk, płatności mandatowe, 
uzgodnienie zasad korzystania 
z przystanków komunikacyj-
nych, których właścicielem 
lub zarządzającym jest Miasto 
Ełk, stypendium za aktywność 
społeczną i wyniki w nauce.
Planowany termin wdrożenia 
projektu to koniec sierpnia.

Um ełk, opr. tom



gazetaolsztynska.pl/elk /olecko /goldap || piątek || 2.04.20218 ełk

Boją się, że państwo i wykonawca odbiorą im ziemię
infrastruktura || kilkunastu rolników z gmin kalinowo (warmińsko-mazurskie) oraz raczki (podlaskie) sprzeciwia się budowie przez ich 
pola gazociągu łączącego polskę z litwą. mają pretensje zarówno do wykonawcy inwestycji, jak i do wojewody.

wymień zdjęcie na gazetę!
nasza akcja || drodzy czytelnicy, mamy dla Was ciekawą propozycję. dzisiaj każdy z nas jest fotoreporterem, bo każdy z nas ma w kieszeni telefon. Wykorzystajcie to, aby 
zdobyć dostęp do e-wydań swojego tygodnika i „gazety olsztyńskiej”. co trzeba zrobić?

Wystarczy wysłać zdję-
cie ciekawego budyn-
ku, przyrody, rzeki, 

jeziora czy po prostu siebie 
na spacerze. Zdjęcia z powia-
tów ełckiego i  gołdapskiego 
będziemy publikować od-
powiednio na naszych lo-
kalnych portalach elk.wm.pl 
oraz goldap.wm.pl, a  także 
w  tygodnikach —  „Rozmai-
tościach Ełckich” i „Kurierze 
Gołdapskim”. Autorzy zdjęć, 
które zamieścimy w naszym 
papierowym wydaniu, otrzy-
mają od nas trzymiesięczny 
bezpłatny dostęp do elektro-
nicznego wydania swojego 
tygodnika —  „Rozmaitości 

Ełckich” i  „Kuriera Gołdap-
skiego” oraz „Gazety Olsztyń-
skiej”.

Czekamy na Wasze zdjęcia!
Wysyłajcie je odpowied-

nio na adres elk@gazetaol-
sztynska.pl oraz goldap@
gazetaolsztynska.pl. Prosimy 
o zaznaczenie jak mamy pod-
pisać zdjęcie: imieniem i na-
zwiskiem oraz miejscowość, 
w której zostały zrobione.

Dziś publikujemy pierwsze 
z otrzymanych zdjęć. Czeka-
my na kolejne!

Chcecie zobaczyć zdjęcia 
nadesłane przez mieszkańców 
powiatu oleckiego? Zajrzyjcie 
na stronę 13. tom

Z
astrzeżeń jest mnóstwo 
–  rolnicy obawiają się 
m.in. tego, że po zre-
alizowaniu inwestycji 
w  postaci „przeciąg-

nięcia” rurociągu przez ich 
pola, zostanie ograniczone ich 
prawo własności. Boją się rów-
nież o to, kto i w jakiej kwocie 
wypłaci im odszkodowania za 
ewentualne straty jakie mogą 
się pojawić w  wyniku prac. 
Gospodarze twierdzą, że cała 
inwestycja powstaje niezgod-
nie z prawem.

Cały problem nabrzmiewał 
niemal rok, a  szersza opinia 
publiczna usłyszała o  nim 
niedawno, dzięki „incyden-
towi” na linii właściciel ziemi 
– pracownicy wykonawcy in-
westycji.

29 stycznia 2021 roku na 
polu jednego z rolników sprze-
ciwiających się budowie ruro-
ciągu, Marka Hońko (Jankie-
lówka; podlaskie), pojawiła się 
ekipa pracowników firmy Gaz-
-System w celu podjęcia prac. 
Gdy gospodarz zwrócił uwagę, 
że to jego teren i nie zgadza się 
na przebywanie nieproszonych 
gości, ci powołali się na prze-
pisy. Marek Hońko postanowił 
bronić swojej ziemi – wsiadł na 
traktor i podjął próbę zdemo-
lowania zabezpieczeń budowy. 
Na miejscu pojawiła się poli-
cja. Właściciel trafił na odda-
lony od jego pola o ok. 40 km 
komisariat policji w Ełku, po 

czym… został po prostu wy-
puszczony. Na własny rachu-
nek musiał szukać transportu 
do domu.

Po przykrym dla pana Hońko 
incydencie do naszej redakcji 
zaczęły powoli spływać głosy 
zaniepokojonych sprawą czy-
telników, pojawił się również 
list od jednego z  rolników. 
W  międzyczasie wykonawca 
inwestycji, firma Gaz-System, 
odnosiła się do prawnej strony 
problemu z budową rurociągu 
w wystosowywanych przez sie-
bie oświadczeniach, w których 
podnosiła, że operuje zgodnie 
z przepisami. Starała się tak-
że łagodzić obawy właścicieli 
ziemi. Również tych, którzy się 
wcześniej swoimi podpisami 
na inwestycję zgodzili, a teraz 
zaczynają się bać.

Zebraliśmy ich „główne” 
obawy, po czym poprosiliśmy 
o komentarz wykonawcę inwe-
stycji, firmę Gaz-System.

Rolnicy twierdzą, że sprzęt 
na ich pola wjeżdża bez za-
powiedzi, a  o fakcie, że są 
„wywłaszczani” ze swoich 
gruntów nie byli informowa-
ni, a raczej stawiano ich przed 
„faktem dokonanym”.

— W  ciągu ostatnich 5 lat 
GAZ-SYSTEM prowadził 
intensywne i  zróżnicowane 
działania komunikacyjne, 
rozmawiał indywidualnie 
z właścicielami nieruchomości 
w gminie Raczki i wszystkich 

pozostałych kilkudziesięciu 
gminach na 343 km trasy ga-
zociągu. chwili obecnej pra-
wie 100% działek zostało już 
przekazanych na cele budowy 
gazociągu. Na każdej z  tych 
działek trwają prace budowla-
ne o różnym stopniu zaawan-
sowania.

GDOŚ wznowiła postę-
powanie o  wydanie decyzji 
środowiskowej wskazując, 
że strona (jeden z  rolników) 
nie brała udziału bez własnej 
winy w postępowaniu). Jak ten 
fakt proceduralny wpłynie na 
realizowaną przez Państwo 
inwestycję? 

— Inwestycja posiada 
wszystkie decyzje formalno-
-prawne wraz z ostatecznymi 
decyzjami lokalizacyjnymi 
oraz pozwoleniami na budowę.

Właściciele gruntów żalą się, 
że „kompletnie nie skorzysta-
ją na tej inwestycji”. Zwracają 
uwagę, że przez ich grunty bę-
dzie szła „rura”, a oni nawet nie 

będą mieli doprowadzonego 
gazu. Twierdzą, że to absurd.

— Na trasie GIPL zostało 
zaprojektowanych sześć ze-
społów zaporowo-przyłącze-
niowych, do których będzie 
można przyłączyć w przyszłości 
sieci dystrybucyjne w okolicy 
miejscowości: ZZUP Czyżew, 
ZZUP Zambrów, ZZUP Sta-
re Konopki, ZZUP Konopki, 
ZZUP Pisanica i ZZUP Kuków. 
Kluczową korzyścią dla miesz-
kańców z  realizacji budowy 
gazociągu Polska- Litwa bę-
dzie corocznie odprowadzany 
przez GAZ-SYSTEM podatek 
od nieruchomości w wysokości 
do 2% wartości odcinka gazo-
ciągu zlokalizowanego na te-
renie gminy.

Właściciele gruntów są obu-
rzeni faktem, że po zakończo-
nej inwestycji Gaz System bę-
dzie mógł wejść na dany teren 
(na którym była prowadzona), 
a nawet ją zająć. Ponadto wła-
dze gminne będą musiały 

z  inwestorem „konsultować” 
wszelkie własne „ruchy” np. 
remont drogi.

— W przypadku każdej inwe-
stycji budowlanej, której zasięg 
obejmuje istniejącą infrastruk-
turę, zawsze jest obowiązek 
uzgadniania z  właścicielem 
tej infrastruktury sposobu re-
alizacji prac lub posadowienia 
nowych obiektów, szczególnie 
gdy krzyżują się strefy ich od-
działywania. Przepisy tech-
niczne dotyczące warunków 
pracy gazociągów wymagają 
określonych zasad użytkowa-
nia gruntu, które nie powodu-
ją ograniczeń w prowadzeniu 
działalności rolniczej.

Zapowiadacie Państwo, że 
gdy w  trakcie realizacji in-
westycji zostaną zniszczone/
usunięte elementy instalacji 
rolnej, np. sadowniczej, na-
wadniającej itd. – wykonawca 
prac budowlanych jest zobo-
wiązany do ich „odtworzenia 
o ile to możliwe”. A jak nie bę-
dzie to możliwe, co wówczas?

— Na inwestorze spoczy-
wa obowiązek przywrócenia 
nieruchomości do stanu po-
przedniego, niezwłocznie po 
zakończeniu inwestycji. Jeżeli 
przywrócenie nieruchomości 
do stanu poprzedniego jest 
niemożliwe albo powodu-
je nadmierne trudności lub 
koszty, za szkody powstałe 
w skutek tych prac przysługu-
je odszkodowanie. Instalacje 

takie jak np. melioracja wyko-
nawca prac jest zobowiązany 
odbudować. Natomiast za 
szkody w uprawach inwestor 
zapłaci właścicielowi grun-
tu rekompensatę pieniężną. 
Zasady wypłaty odszkodo-
wań opisane zostały powyżej. 
Dodatkowo w sporządzonych 
w  operacie szacunkowym 
wycenach odszkodowania, 
rzeczoznawca uwzględnia 
również wartość wyciętych 
drzew. Po wycince drewno 
jest przekazywane właścicie-
lom nieruchomości.

Rolnicy są przerażeni fak-
tem, że zakaz zabudowy „za-
bierze” im po 6 metrów gruntu 
po obu stronach realizowane-
go gazociągu.

— GAZ-SYSTEM nie zostaje 
ani właścicielem, ani współ-
właścicielem nieruchomości, 
na których zlokalizowany 
jest gazociąg, a  właściciele 
nie tracą prawa własności do 
swoich ziem. Zgodnie z  pra-
wem w księdze wieczystej nie-
ruchomości zostanie jedynie 
dokonany wpis o istniejącym 
gazociągu i  jego strefie kon-
trolowanej. Zapewniamy, że 
właściciele nie utracą swojego 
prawa własności. Pas 6 me-
trów po obu stronach gazocią-
gu to strefa kontrowana, której 
zasady użytkowania wynikają 
z obowiązujących przepisów. 

ChrośCielewski maCiej

m.chroscielewski@gazetaolsztynska.pl
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ełccy adepci gitary docenieni przez rosjan
kultura || młodzi ełccy muzycy odnieśli duży sukces na prestiżowym konkursie organizowanym w sankt petersburgu zdobywając tam 
szereg nagród. gitarzystów przygotowywał do niego ceniony ełcki pedagog i muzyk, Wojciech popielarz.

16421ekwe-a-M

REklaMa 

Za późno? Nie na to, by być aktywnym!
społeczeństWo || ełcka fundacja Wsparcia nauki i biznesu wraz z kwietniem rusza 
z działaniami w ramach programu skierowanego do seniorów oraz ich rodzin. to bogata 
oferta ciekawych zajęci i kursów prowadzonych przez ekspertów kilku specjalizacji.

Mówi się, że „miłość nie 
zna wieku”, ale czy w tej 
nieznajomości jest je-

dyna? Okazuje się, że w Ełku 
od kwietnia 2021r o metryce 
zapomni również aktywność, 
bo właśnie wtedy rozpoczynają 
się działania w ramach progra-
mu “Aktywny Senior, aktywna 
Rodzina w mieście Ełk”, pro-
wadzonego przez Fundację 
Wsparcia Nauki i Biznesu. 

— Niekiedy można usłyszeć 
opinie, że powodem wyklu-
czenia z życia społecznego jest 
podeszły wiek. Uważamy jed-
nak, że to nie kwestia wieku, 
a braku możliwości i miejsca do 
realizacji swoich pasji jest jedy-
nym ograniczeniem! — mówi 
rzecznik Hubert Górski.

Takie czynności jak na przy-
kład spacerowanie są świetną 
formą spędzania wolnego cza-
su, jednak gdy pada deszcz, czy 
chodniki zasypane są śniegiem 
(którego swoją drogą tej zimy 
nie brakowało) nie jest ono już 
tak przyjemne, a niekiedy nie 
do końca bezpieczne. W takich 
i innych momentach otworem 
stać będzie KLUB SENIORA, 
jako świetnie wyposażone 
miejsce oferujące zajęcia zor-
ganizowane, w  którym także 

będzie można porozmawiać 
przy kubku ciepłej herbaty. 

Program wsparcia ełckich 
Seniorów i  ich rodzin, za-
kłada szereg zajęć i  kursów 
prowadzonych przez prakty-
ków w takich dziedzinach jak  
m.in. psychologia, dietetyka 
czy opieka nad osobą starszą. 
Dzięki czemu uczestnicy będą 
mieli możliwość rozwijać swoje 
umiejętności personalne i spo-
łeczne. 

Każda rodzina uczestnicząca 
w programie otrzyma również 
bezpłatne wsparcie fundacyj-
nego asystenta, który wesprze 

seniorów w m.in. robieniu za-
kupów, wyjściu do lekarza, to-
warzyszeniu podczas spaceru. 

Rodziny chcące skorzystać 
z naszego wsparcia zaprasza-
my do wypełnienia formularza 
zgłoszeniowego i dostarczenie 
go do naszego biura przy uli-
cy Małeckich 3 lok. 2 w Ełku. 
Szczegóły można uzyskać 
dzwoniąc pod numer 572 222 
050. Dokumenty rekrutacyjne 
i regulaminy uczestnictwa moż-
na znaleźć na stronie interne-
towej www.fundacjawnb.org.pl 

Ilość miejsc w programie jest 
ograniczona.  mCh
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P
odopieczni Wojciecha 
Popielarza z klasy gita-
ry ZPSM w Ełku wzięli 
udział w  I Międzyna-
rodowym Konkursie 

Instrumentów Strunowych, 
jaki został przeprowadzony 
20 marca w rosyjskiej stolicy 
kultury - nazywanej często 
Wenecją Północy - Sankt Pe-
tersburgu.

Miasto, które niedawno 
świętowało 300-lecie swoje-
go istnienia, słynie z bogatych 
tradycji kulturalnych, w  tym 
oczywiście muzycznych. 

Młodzi muzycy przygotowy-
wani do tego wydarzenia przez 
Wojciecha Popielarza zapre-
zentowali się z bardzo dobrej 
strony. Byli najlepsi w młod-
szej i starszej grupie wiekowej, 
co przełożyło się na aż 6 me-

dali i 8 dyplomów. W Konkur-
sie wzięło udział 126 adeptów 
gitary z całego świata.

W grupie młodszej szacow-
ne jury Konkursu uznało, że 
nikt nie zasłużył swoim wy-

konaniem na I miejsce. II po-
zycję zajął Filip Mankiewicz, 
a na trzeciej lokacie ex aequo 
znaleźli się: Natalia Supińska, 
Magdalena Oszmian oraz Ty-
mon Tolsdorf. Jury uznało, 

że na wyróżnienie zasługuje 
Aleksander Błaszczyk.

W grupie starszej II miejsce 
przyznano Jakubowi Siemie-
niewiczowi, trzecie zdobyła 
Justyna Marecka, a  wyróż-
nieniem nagrodzono Wikto-
rię Stankiewicz.

Prestiż wydarzenia podno-
si fakt, że każdy dyplom jest 
podpisany osobiście przez 
Michaiła Jurewicza, cenione-
go rosyjskiego kompozytora, 
aranżera i  pedagoga mu-
zycznego związanego od lat 
z Sankt Petersburgiem.

Sam konkurs odbył się „on-
line”. Uczniowie przedstawiali 
jury swoje nagrania, co nieco 
różniło się od formy, do której 
zazwyczaj przygotowywali się 
muzycy. Początkowo Konkurs 
miał odbyć się w formie stacjo-

narnej, jeszcze w tamtym roku. 
Ełczanie mieli pojawić się 
w Sankt Petersburgu osobiście.

— Byliśmy przygotowani, 
mieliśmy rezerwacje, spon-
sorów. Spotkał nas ogromny 
zawód, że nie mogliśmy po-
jechać Czy to był problem dla 
podopiecznych Wojciecha Po-
pielarza?

— Myślę, że „online” to sy-
tuacja o wiele spokojniejsza. 
Scena wymaga jednorazowe-
go skupienia uwagi, doświad-
czenia, ogrania scenicznego. 
Nagrywaliśmy po kilka razy, 
powiedzmy 4 próby nagrania. 
Czasami coś tam się nie uda-
ło, więc na drugi dzień kolej-
na sesja i zazwyczaj za trzecim 
razem już się wszystko uda-
wało —  tłumaczy Wojciech 
Popielarz i dodaje, że bardzo 

ważne jest szlifowanie talen-
tów wszechstronnie. Dzięki 
temu, że są bezpośrednio za-
angażowani w  takie „przed-
sięwzięcia”, mają wyraźny cel 
i  motywację do nieustanne-
go rozwoju.

— Nie może to być wyłącz-
nie nauka w klasie tylko wiele 
form: kursy, festiwale, podró-
żowanie: geografię i  kulina-
ria, poprzez płyty, spotkania 
z muzykami. Należy podejmo-
wać działania, dzięki którym 
dziecko pomalutku wchodzi 
w świat sztuki i muzyki i nag-
le mówi „chcę w nim zostać”. 
Chwycił bakcyla — precyzuje 
Wojciech Popielarz i nie ukry-
wa zadowolenia z  postawy 
swoich podopiecznych.

Chrościelewski maciej

m.chroscielewski@gazetaolsztynska.pl
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Olecczanin apeluje do policji 
list do redakcji || ręce opadają, gdy obserwuje się gwałtowne wzrosty zakażeń, a jednocześnie niektórzy po prostu podchodzą do noszenia maseczek 
w sposób nonszalancki, lekceważący, np. zsuwając maseczki pod brodę lub w ogóle wyrzucając je do kosza — napisał do nas mieszkaniec olecka.

-G15421ocwo-A

Z głębokim żalem i smutkiem 
przyjęliśmy wiadomość o śmierci 

Krystyny Wasilewskiej 

która odeszła 30 marca 2021 roku w wieku 60 lat. 

Pani Krysia była człowiekiem niezwykle skromnym. Znaliśmy ją wszyscy, była wielkim człowiekiem co-
dzienności. Tylko ona potrafiła ciepło się uśmiechnąć, gdy wydawało się, że wszystko idzie źle. Życie 
swoje spędziła uczciwie i pracowicie. Można było jej zaufać, nikogo nie skrzywdziła ani nie oszukała.  
25 lat wspólnej pracy daje nam prawo wystawienia takiej oceny. Pani Krysia była wzorem pracownika – za-
wsze pracowita i obowiązkowa, pozostawała wzorem dla innych. Wielu z nas oprócz szacunku do Pani Kry-
si odczuwało również coś na kształt zdziwienia. Szczególnie nowym pracownikom dziwne wydawało się 
tak głębokie zaangażowanie. Nieraz Pani Krysia słyszała słowa, „Po co tak się męczyć?”, „Kto za to zapła-
ci?”. Ona jednak pozostawała wierna swoim ideałom, zawsze potrafiła skupić się na swych obowiązkach, 
na ciężkiej pracy. Dziś, gdy świat jest coraz brutalniejszy, brakuje nam takich ludzi jak Pani Krysia. Ludzi, 
którzy potrafili narzucić życiu kształt na miarę swych oczekiwań. Pani Krysiu! To Pani pokazała nam, że do 
szczęścia nie jest potrzebny dom z pięknym ogrodem. Pokazała Pani, że można zachować własną godność 
bez względu na okoliczności. Pokazała Pani, że sukces ma niejedno imię i że każdy sprawiedliwie dostaje 
to, na co starał się pracować. Ty nas nauczyłaś: uczciwie do przodu. Dziękujemy za tę lekcję! 

Rodzinie składamy wyrazy głębokiego współczucia, 
jesteśmy głęboko poruszeni odejściem Krysi, ale Jej obecność 

będzie z nami na zawsze w myślach i sercach.

Współpracownicy z Ośrodka Szkolno-Wychowawczego dla Dzieci Głuchych 
im. św. Filipa Smaldone w Olecku

kOndOlEnCjE 

C
hciałbym jako miesz-
kaniec Olecka zaape-
lować do naszej ole-
ckiej policji i  prosić, 
aby zostały wzmoc-

nione kontrole przestrze-
gania restrykcji epidemicz-
nych, a najlepiej: wzmocnić 
w szczególności rolę pieszych 
patroli na terenie miasta. 
Podczas gdy główny in-
spektor sanitarny, policja 
i  inne służby ogólnopolskie 
apelują o przestrzeganie ob-
ostrzeń, osobiście bardzo 
często zauważam, że nieste-
ty nie wszyscy do obostrzeń, 
zwłaszcza dotyczących no-
szenia maseczek, stosują się. 
Apeluję raz jeszcze o zwięk-
szenie pieszych patroli służb 
mundurowych... Często czu-
ję się wręcz kosmicznie, gdy 

obserwuję część osób, które 
respektują obostrzenia epi-
demiczne, a część podchodzi 
do tej sprawy nonszalancko 
i  lekceważąco. Przepraszam, 
ale niestety tak tę sytuację 
odbieram. Dlatego w  trosce 
o nasze wspólne zdrowie i ży-
cie kieruję za pośrednictwem 
państwa redakcji apel, który 
— mam nadzieję — dotrze do 
naszych służb mundurowych: 
apel o wzmocnienie pieszych 
patroli oraz większe zwróce-
nie uwagi na przestrzeganie 
restrykcji epidemicznych! 
—  napisał zaniepokojony 
olecczanin (imię i  nazwisko 
do wiadomości redakcji). 

— Dosłownie ręce opadają, 
gdy obserwuje się gwałtowne 
wzrosty zakażeń (w ostatnim 
czasie ponad 34 000), a jed-
nocześnie niektórzy po pro-
stu podchodzą do noszenia 
maseczek w sposób nonsza-
lancki, lekceważący, np. zsu-
wając maseczki pod brodę 
lub w ogóle wyrzucając je do 
kosza. Uważam, że wszyscy 
powinniśmy w obliczu takiego 
zagrożenia epidemicznego so-
lidarnie stosować się do tych 
obostrzeń. Nie chcę nikogo 
zranić lub urazić. Dla naszego 
dobra wspólnego apeluję, aby 
nasza olecka policja wzmoc-
niła piesze patrole miejskie 
w celu sprawdzenia przestrze-
gania restrykcji (każdy punkt 
w  mieście, sklepy, skwery, 
ścieżki, parki itd...) — dodał. 

Okazuje się jednak, że poli-
cjanci z oleckiej komendy sy-
stematycznie sprawdzają, czy 
mieszkańcy naszego miasta 
dostosowują się do zaleceń 
i obowiązków związanych ze 
zwalczaniem epidemii. 

— niESTETy POMiMO 
WiElu aPEli 
O PRZESTRZEGaniE REżiMu 
SaniTaRnEGO i TROSki 
O BEZPiECZEńSTWO, 
nadal niE BRakujE OSóB 
śWiadOMiE łaMiąCyCh 
PRZEPiSy — PRZyZnajE 
juSTyna SZnEl, OfiCER 
PRaSOWy kPP W OlECku. 

O tym, że maseczki warto 
nosić boleśnie przekonali się 
dwaj mężczyźni, wobec któ-
rych funkcjonariusze podjęli 

interwencję. W minioną środę 
po godz. 11:30 na ul. 11 Listo-
pada policyjny patrol zauwa-
żył mężczyznę, który szedł 
chodnikiem bez zakrytych 
ust i nosa maseczką. Mundu-
rowi wylegitymowali 28-latka 
i po sprawdzeniu mężczyzny 
w policyjnych systemach in-
formatycznych okazało się, 
że mieszkaniec Olecka jest 
poszukiwany przez wymiar 
sprawiedliwości celem odby-
cia 2 miesięcy pozbawienia 
wolności za przywłaszcze-
nie. Kolejny mężczyzna bez 
maseczki „wpadł w oko” po-
licjantom tego samego dnia 
po godz. 17 na ul. Ełckiej. I w 
tym przypadku okazało się, 
że 39-latek jest poszukiwa-
ny, gdyż ciąży na nim wyrok 
6 miesięcy pozbawienia wol-
ności za stalking. Obaj męż-
czyźni zostali zatrzymani. Za 
popełnione wykroczenie nie-
stosowania się do nakazu za-
słaniania ust i nosa maseczką 
otrzymali mandat. Następnie 
trafili do aresztu. W  week-
end (27-28 marca) w trakcie 
pełnionych służb policjanci 
Warmii i  Mazur stwierdzili 
blisko 2000 wykroczeń, któ-
re dotyczyły nieprzestrzega-
nia obowiązku zasłaniania 
ust i nosa maseczką w okre-
ślonych sytuacjach. Najwięcej 
w powiatach ostródzkim i ol-
sztyńskim. Wobec osób, które 
w rażąco lekceważący sposób 
potraktowały obowiązujące 
przepisy policjanci w  602 
przypadkach zastosowali 
postępowanie mandatowe, 
natomiast wobec 110 osób 
sporządzone zostały wnioski 
o ukaranie do sądów. Oleccy 
policjanci w  minioną sobo-
tę za brak maseczki ukarali 
mandatami 5 osób, 14 osób 
pouczyli i skierowali 1 wnio-
sek do sądu za odmowę przy-
jęcia mandatu, w  niedzielę 
było to analogicznie - 3 man-
daty, 21 pouczeń i 2 wnioski 
do sądu. Przypominamy, że 
niedawno została znoweli-
zowana ustawa o zwalczaniu 
chorób zakaźnych i  kodeks 
wykroczeń. Zmiana pozwala 
nałożyć na osoby zdrowe obo-
wiązek zakrywania nosa i ust 
za pomocą maseczki. Trudno 
więc liczyć, że w  przypadku 
braku maseczki unikniemy 
grzywny lub mandatu (do 
500 zł). 

zbigniew malinowski

z.malinowski@gazetaolsztynska.pl
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o Przedszkolaki w końcu wracają do „Krasnala”
olecko || zakończyła się modernizacja budynku przedszkola z oddziałami integracyjnymi „krasnal”. jeśli rząd nie przedłuży 
obowiązujących obostrzeń, dzieci wrócą do placówki po 9 kwietnia. cała inwestycja kosztowała ponad 3 mln zł.

-G14521ocwo-B

W 2021 roku w ramach „Programu polityki 
zdrowotnej w zakresie profilaktyki zakażeń wi-
rusem brodawczaka ludzkiego (HPV) na lata 
2019-2024 w powiecie oleckim” przeprowadzone 
będą szczepienia przeciw wirusowi brodawczaka 
ludzkiego (HPV) typu 6, 11, 16, 18, odpowiadają-
cego za powstawanie raka szyjki macicy, raka sro-
mu, raka pochwy, raka odbytnicy oraz brodawek 
płciowych. 

Program posiada pozytywną opinię Agencji 
Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji. 

Szczepieniem może zostać objętych 51 dziew-
cząt zamieszkałych na terenie powiatu oleckiego, 
urodzonych w 2007 r.

Planowany koszt realizacji programu, tj. 
24.480,00 zł, w całości zostanie sfinansowany z bu-
dżetu Powiatu Oleckiego, Gminy Kowale Oleckie, 
Gminy Wieliczki i Gminy Świętajno. Rodzice czy 
opiekunowie prawni nie poniosą żadnych kosztów 
szczepienia.

Szczepienie przeciw wirusowi HPV rekomendo-
wane jest przez specjalistów światowych i polskich 
towarzystw medycznych (m.in. Polskiego Towa-

rzystwa Ginekologii Onkologicznej, Polskiego To-
warzystwa Pediatrycznego) oraz Światową Organi-
zację Zdrowia. Szczepienie to jest umieszczone w 
kalendarzu szczepień zalecanych przez Minister-
stwo Zdrowia. 

W ramach otwartego konkursu ofert został wy-
łoniony realizator powiatowego programu zdro-
wotnego. Została nim Olmedica w Olecku Sp.  
z o.o., która  przeprowadzi szczepienia na tere-
nie 3 gmin, tj. jak najbliżej miejsca zamieszkania 
dziewcząt.

Zapraszamy do skorzystania z bezpłatnego 
szczepienia. Udział dziecka w programie wymaga 
zgody rodzica/opiekuna prawnego. 

Rodzice/opiekunowie otrzymają listownie zapro-
szenie do bezpłatnego szczepienia dziecka/pod-
opiecznej przeciw wirusowi HPV. Ci, którzy podejmą 
decyzję o zaszczepieniu, proszeni są o uzupełnienie 
wniosku o bezpłatne szczepienie dziecka/podopiecz-
nej w 2021 roku w ramach programu i przekazanie go 
do 23.04.2021 r. do urzędu gminy, na terenie której 
zamieszkuje dziecko.

Szczepienia przeciw wirusowi HPV

Program zdrowotny i informacje o jego realizacji dostępne są na stronie 
www.powiat.olecko.pl

Szczegółowe informacje dostępne są również pod nr. tel. 87 739 45 60 (pn.-pt. w godz. 7.30-15.30).

REklaMa 

W 
trakcie realizacji 
inwestycji zakres 
zaplanowanych 
prac musiał być 
zwiększony, co 

spowodowało znaczne wydłu-
żenie terminu zakończenia 
modernizacji energetycznej 
budynku Przedszkola z Oddzia-
łami Integracyjnymi „Krasnal”. 
Wykonawca również nie stanął 
na wysokości zadania i olecki 
ratusz za 52-dniowe opóźnie-
nie w realizacji zadania naliczył 

firmie z Ełku 253 tys. zł kary 
umownej.  

— Myślę, że jest to nasze 
nieszczęście, ale co jakiś czas 
w procedurach przetargowych 
trafi się wykonawca, z którym 
są problemy — przyznaje bur-
mistrz Karol Sobczak. - Teraz 
jest taka sytuacja, że wykonaw-
ca musi zapłacić nam 253 tys. 
zł kary. Mielibyśmy możliwość 
potrącenia tej kwoty z ostatniej 
transzy wypłaty, ale niestety je-
steśmy w okresie pandemii i na 

podstawie zarządzeń covido-
wych musimy wykonawcy za-
płacić. Dlatego podejrzewam, 
że sprawa znajdzie swój finał 
w sądzie.  

Cała inwestycja miała koszto-
wać prawie 3 mln zł, ale w trak-
cie jej realizacji koszty wzrosły 
o  ponad 400 tys. zł. Odbiór 
robót odbył się 12 marca. Ko-
misja stwierdziła szereg drob-
nych wad, ale nie wpływają 
one na możliwość funkcjono-
wania placówki. Wykonawca 

usterki musi usunąć do końca 
kwietnia 2021 r. (na zewnątrz 
budynku do 30 czerwca). Już 
po świętach rozpocznie się 
przeprowadzka do wyremon-
towanego przedszkola (w trak-
cie modernizacji przedszkole 
funkcjonowało w  oleckich 
szkołach). Natomiast powrót 
dzieci do „Krasnala” planowa-
ny jest po 9 kwietnia, chyba że 
rząd przedłuży obecnie obo-
wiązujące obostrzenia. 

 zbigniew malinowskiFo
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Światowy Dzień Osób 
z  Zespołem Downa jest 
celebrowany 21 marca. 

Jest symbolem niedopaso-
wania społecznego i genoty-
powego, z jakim borykają się 
osoby z zespołem Downa. Ak-
cja ma na celu podniesienie 
świadomości społecznej na 
temat życia, wyjątkowości, 
integracji i akceptacji takich 

osób. Wyrazem solidarności 
było wykonanie pięknych 
prac plastycznych, a  także 
ubranie dwóch różnych ko-
lorowych skarpet na znak, 
że chociaż jesteśmy różni to 
mamy takie same potrzeby. 
Jako podsumowanie naszych 
działań stworzyliśmy na por-
talu społecznościowym naszej 
szkoły fotorelację, w  której 

bohaterami są nasi wyjątkowi 
uczniowie i wychowankowie 
dotknięci trisomią chromoso-
mu 21. Do współpracy zapro-
siliśmy również ich rodziców, 
którzy opowiedzieli nam o pa-
sjach, marzeniach i zaintere-
sowaniach swoich dzieci. Tym 
drobnym gestem pragniemy 
okazać swoją solidarność 
oraz chęć zintegrowania się 

z osobami z Zespołem Downa. 
Niech ten dzień uświadomi 
nam, że wszyscy powinni-

śmy się wzajemnie wspierać 
i traktować jak równych sobie, 
niezależnie od sytuacji, w ja-

kiej się znajdujemy. Jesteśmy 
dumni mogąc być z Wami. 

Cet w olecku

OKAZAlI SWOJĄ SOlIDARNOść Z OSOBAMI Z ZESPOŁEM DOWNA
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oKapituła ma pomóc radnym 
olecko || radny józef krajewski zaproponował powołanie kapituły, która oceniałaby wnioski o przyznanie medalu „zasłużony dla olecka” 
zanim trafią one na sesję rady miejskiej. burmistrz karol sobczak popiera takie rozwiązanie.

15221ocwo-a-M

Zdrowych, spokojnych 
Świąt Wielkanocnych 

przepełnionych nadzieją, 
miłością i optymizmem 

składają
Teresa Truchan

Przewodnicząca Rady Gminy
Kowale Oleckie

Krzysztof Locman
Wójt Gminy  

Kowale Oleckie

oraz pracownicy Urzędu Gminy Kowale Oleckie

-G15021ocwo-A

W tym niezwykłym czasie 
pragniemy życzyć Państwu, aby 

Święta Wielkanocne
obudziły w Państwu uśpione marzenia, 
a czas spędzony w gronie najbliższych 
obfi tował w wiarę, miłość i nadzieję.

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku
Tomasz Kosobudzki

Wicestarosta Olecki
Marek Dobrzyń

Starosta Olecki
Marian Świerszcz

oraz 
pracownicy Starostwa Powiatowego w Olecku

REklaMa 

M
edal „Zasłużo-
ny dla Olecka” 
przyznawany jest 
przez radę miej-
ską od 2002 roku 

i podjęcie uchwały o uhonoro-
waniu nim zgłoszonej osoby 
zawsze budziło większe lub 
mniejsze kontrowersje, choć 
raczej w  kuluarach, bo już 
nas sesji radnym czasami 
brakowało odwagi, aby ofi-
cjalnie wyrazić swoją opinię. 
Wydaje się, że w ostatecznym 
nominowaniu kandydata do 
medalu może pomóc pomysł 
radnego Józefa Krajewskiego, 
który zaproponował powoła-
nie specjalnej kapituły ds. na-
dawania medalu „Zasłużony 
dla Olecka”.

— Wydaje mi się, że dobrze 
by było, abyśmy powołali ka-
pitułę, do której należałoby 
przedstawianie nominowa-
nych osób radzie, ale to byłaby 
tylko pierwsza część jej pracy 
— wyjaśnia radny Krajewski. 
— Druga część polegałaby na 
zorganizowaniu uroczystości 
wręczenia takiego medalu. 

Stosownym miejscem do or-
ganizacji takiej uroczystości 
byłby nasz amfiteatr przy za-
mku. Uroczystość wręczenia 
medalu powinna być świętem 
dla całego miasta i  gminy. 
Można by ją wykorzystać do 
integracji lokalnego środowi-
ska, dla lepszego wychowania 
dzieci i młodzieży, wyznaczo-
ne osoby czytałyby biografię-

-laudację osoby nominowa-
nej. W kapitule mogłyby być 
osoby, które znają środowisko 
- burmistrzowie, wiceburmi-
strzowie, przewodniczący 
rad i  ci, którzy już dostąpili 
zaszczytu uhonorowania me-
dalem. 

Burmistrz Olecka uważa, że 
pomysł radnego Krajewskie-
go jest warty rozpatrzenia. 

— Zgodzę się z radnym, bo 
myślę, że intencja przyznania 
medalu może być różnie ro-
zumiana przez różne osoby 
— mówi burmistrz Sobczak. 
—Trudno jest dyskutować 
publicznie na sesji czy komuś 
medal się należy, czy nie. To 
mogłoby być niemiłe. Dlatego 
uważam, że warto się pochylić 
na takim rozwiązaniem, aby 

wnioskiem o nadaniu medalu 
na określonych zasadach naj-
pierw zajmowała się kapituła. 

Dodajmy, że radny Krajew-
ski proponuje również, aby 
z przyznaniem medalu wiąza-
ła się określona gratyfikacja 
pieniężna. 

— Czy ten medal i  kwiaty 
to jest wszystko, czy może 
miasto, rada i  burmistrz 
mają również w  zanadrzu 
gratyfikacje finansowe — py-
tał na sesji radny. — Byłbym 
ogromnie kontent, gdyby za 
wielkie osiągnięcia rada miej-
ska również honorowała dość 
znaczącą sumą, która by sta-
nowiła taką satysfakcję, a my 
jako mieszkańcy byśmy mieli 
poczucie dobrze spełnionego 
zadośćuczynienia za całe życie 
i długoletnia pracę na rzecz 
nas wszystkich. 

Propozycja nie spodobała 
się radnemu Wojciechowi 
Leonarczykowi. 

— Uważam, że medal to 
symbol, to najwyższe wy-
różnienie, które może nadać 
nasza rada — podkreśla rad-

ny Leonarczyk. —Tu chodzi 
o promowanie idei, również 
postaw, może przede wszyst-
kim wśród młodzieży. Nie 
obniżajmy rangi tego meda-
lu, bo medalu się nie kupuje 
i nie powinien mieć również 
swej ceny. 

Medalem „Zasłużony dla 
Olecka” dotychczas zostało 
uhonorowanych 15 osób: Leo-
nard Mosiejko (2002), Włady-
sław Żurowski (2002), Ignacy 
Jasielun (2003), Ryszard De-
mby (2005), Piotr Kot (2007), 
Wojciech Kot (2007), Roman 
Prawda (2007), Antoni Mak-
simowicz (2007), Janusz 
Panasewicz (2009), Wacław 
Klejmont (2011), Zdzisław 
Bereśniewicz (2011), Romu-
ald Wojnowski (2012), Wac-
ław Olszewski (2012), Leopold 
Dudanowicz (2021) oraz po-
śmiertnie Andrzej Jakuszko 
(medal zostanie wręczony 
członkom rodziny zmarłego 
weterynarza na kwietniowej 
sesji RM w Olecku). 

zbigniew malinowski

z.malinowski@gazetaolsztynska.pl
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15721ocwo-A-P

Zdrowych, spokojnych 

Świąt Wielkanocnych 
pełnych nadziei i optymizmu, 

dużo wiosennej energii i pogody ducha 
na lepszą przyszłość 

życzą 
Rada Nadzorcza, Zarząd i pracownicy

Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej 
w Olecku

-P15821ocwo-A

Radosnych Świąt Wielkanocnych

spędzonych w serdecznej atmosferze wśród najbliższych,

wytchnienia od codziennego pośpiechu,

świątecznego stołu, który łączy, nie dzieli.

Zdrowia i wiosennego nastroju

dającego energię do spełniania marzeń

życzą

Mirosław Borowski 

Przewodniczący 

Rady Gminy Wieliczki 

Jarosław Kuczyński 

Wójt Gminy Wieliczki 

REklaMa 

Prenumerata za zdjęcie
nasza akcja || dzisiaj każdy z nas jest fotoreporterem, bo każdy ma w kieszeni telefon. 
Wykorzystajcie to, aby zdobyć dostęp do e-wydań „głosu olecka” i „gazety olsztyńskiej”. 
co trzeba zrobić?

Wystarczy wysłać zdjęcie 
ciekawego budynku, 
przyrody, rzeki, jezio-

ra czy po prostu siebie na spa-
cerze. Zdjęcia z powiatu ole-
ckiego będziemy publikować 
na naszym portalu olecko.
wm.pl, a także w „Głosie Ole-
cka”. Autorzy zdjęć, które za-

mieścimy w naszym papiero-
wym wydaniu, otrzymają od 
nas trzymiesięczny bezpłatny 
dostęp do e-wydania „Głosu 
Olecka” i  „Gazety Olsztyń-
skiej”. Dzisiaj prezentujemy 
zdjęcia „Okolice Olecka” na-
desłane przez Rafała Zarze-
ckiego. Czekamy na kolejne 

Wasze zdjęcia! Wysyłajcie je 
na adres: olecko@gazetaol-
sztynska.pl. Prosimy o  zaty-
tułowanie każdego z nich, po-
danie miejscowości, w której 
zostały zrobione oraz zazna-
czenie czy mamy je podpisać 
imieniem i nazwiskiem autora 
czy też może w inny sposób.
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15321ocwo-a-M

Zdrowych i pogodnych

Świąt Wielkanocnych
pełnych wiary, nadziei i miłości,

radosnego nastroju,
serdecznych spotkań z najbliższymi

oraz Wesołego Alleluja

Przewodniczący 
Rady Gminy 

Maciej Andrzej Nowik 

Wójt 
Janusz Zakrzewski 

oraz pracownicy Urzędu Gminy Świętajno 

życzą
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„Krasnal” stawia na edukację ekologiczną
olecko || dzieci z grupy krasnale z przedszkola z oddziałami integracyjnymi „krasnal” obchodziły światowy dzień recyklingu.  
maluszki samodzielnie segregowały odpady i wzbogaciły swoją wiedzę dotyczącą ochrony środowiska.

14521ocwo-a-M

Szanowni Rolnicy
Powiat Olecki wraz z Gminą Kowale Oleckie i Gminą Świętajno 

podjął decyzję o wspólnej realizacji w 2021 roku „Programu polityki 
zdrowotnej w zakresie szczepień ochronnych przeciw kleszczowemu zapaleniu 

mózgu dla mieszkańców powiatu oleckiego na lata 2018-2022”. 
Planowany koszt realizacji programu to 89.688,00 zł.

Program zdrowotny adresowany jest do pracowników rolnych oraz ich rodzin, domowników, w tym dzieci 
i osób przebywających lub zamieszkujących gospodarstwa rolne (ubezpieczonych w KRUS, którzy dotąd 
nie otrzymali szczepień przeciwko kleszczowemu zapaleniu mózgu).
Najskuteczniejszą metodą profilaktyki kleszczowego zapalenia mózgu są szczepienia zalecane w Progra-
mie Szczepień Ochronnych Ministerstwa Zdrowia, ze szczególnym wskazaniem osób z grup podwyższo-
nego ryzyka, np. rolników.
Szczepieniem mogą zostać objęci dorośli oraz dzieci od 1 roku życia.
Program został pozytywnie zaopiniowany przez Agencję Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji.
W Polsce największa zachorowalność na  kleszczowe zapalenie mózgu (KZM) jest rejestrowana w woje-
wództwach: podlaskim i warmińsko-mazurskim.
Coraz więcej jest kleszczy zarażonych boreliozą i kleszczowym zapaleniem mózgu. Zarażenie wirusem 
KZM następuje wkrótce po ukąszeniu przez zarażonego kleszcza, podczas kiedy zarażenie wirusem  
boreliozy następuje dopiero po wielu godzinach. Powikłania przebytego KZM mogą przybierać postać  
porażeń, niedowładów, zaniku mięśni i uszkodzenia móżdżku, a także wywoływać bóle głowy  
czy obniżoną zdolność do pracy, męczliwość, zaburzenia snu…
Osoby uczestniczące w programie nie będą ponosić żadnych kosztów, ponieważ koszt szczepień w całości 
zostanie sfinansowany przez Powiat Olecki i gminę na terenie której osoba zamieszkuje.
W ramach otwartego konkursu ofert został wyłoniony realizator powiatowego programu zdrowot-
nego. Została nim Olmedica w Olecku Sp. z o.o., która przeprowadzi szczepienia na terenie 2 gmin,  
tj. jak najbliżej miejsca zamieszkania rolników.
Zapraszamy do skorzystania z bezpłatnych szczepień przeciw kleszczowemu zapaleniu mózgu.
Aby skorzystać ze szczepienia, należy złożyć wniosek wraz z zaświadczeniem potwierdzającym ubezpie-
czenie wnioskodawcy w KRUS. Wnioski można składać od 06.04.2021 r. do 26.04.2021 r. (lub do wyczer-
pania miejsc na liście) w Starostwie Powiatowym w Olecku, pok. nr 3 i 22.
Wniosek dostępny jest na stronie internetowej www.powiat.olecko.pl, w Starostwie Powiatowym  
w Olecku, w Gminie Kowale Oleckie i Gminie Świętajno.
Program i informacje o jego realizacji dostępne są na stronie www.powiat.olecko.pl. 
Szczegółowe informacje dostępne są również pod nr. telefonu 87 739 45 60 (pn.-pt. w godz. 7.30-15.30).
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C
i, co lubią segregację, 
otóż oni mają rację, 
gdy w  osobne pojem-
niki, lecą papier, szkło, 
plastiki, cały świat jest 

w  naszych rękach, właśnie 
o tym ta piosenka, możesz dbać 
o cały świat, chociaż masz nie-
wiele lat”. Dzieci z grupy „Kras-
nale” z Przedszkola z Oddziała-
mi Integracyjnymi „Krasnal” 
w  Olecku doskonale o  tym 
wiedzą i obchodziły Światowy 
Dzień Recyklingu. Podczas 
zajęć dydaktycznych maluszki 
poznały wierszyki opisujące jak 
należycie segregować odpady. 
Nasze przedszkolaki prezento-
wały ogrom wiedzy i zadawały 
mnóstwo, często niełatwych 
pytań. Podział frakcji na pa-
pier, szkło i tworzywa sztuczne 
jest teraz dla nich oczywisty. 
Maluszki samodzielnie segre-

gowały odpady do odpowied-
nio oznaczonych koszy w trzech 
kolorach. Wzbogacały swoją 
wiedzę dotyczącą ochrony śro-
dowiska dzięki licznym cieka-
wym zabawom dydaktycznym 
takim jak: „Dbajmy o  naszą 
ziemię” - przeliczanie posegre-
gowanych odpadów na kartach 
pracy, „Piękno przyrody” – za-
bawy z  puzzlami, „Co należy 
robić, aby być przyjacielem 
naszej planety” – zagadki oraz 
memo, „Opowiadanie o  do-
brym potworku ekologicznym”. 
Wspólnie słuchaliśmy piose-
nek wyjaśniających pojęcie 
recyklingu. Mimo, że słowo 
recykling może wydawać się 
trudne do zrozumienia, nasze 
małe 3- latki doskonale znają 
już jego znaczenie. Wiedzą też 
jak ważne jest segregowanie 
odpadów oraz co należy robić, 

aby być przyjacielem naszej 
planety Ziemi. Edukacja eko-
logiczna jest niezwykle ważna 
od najmłodszych lat, bowiem 
świadomość człowieka kształ-
tuje się przez całe życie, jednak 
jej podstawy każdy zdobywa 
w dzieciństwie i młodości. 

— Edukacja ekologiczna pro-
wadzona systematycznie i kom-
pleksowo w naszym przedszko-
lu niewątpliwie zaprocentuje 
w przyszłości — podkreśla Jo-
anna Kozłowska. — Zdobyta 
przez dzieci wiedza pozwoli za-
chować równowagę i uwrażliwi 
na piękno w tym fascynującym, 
tajemniczym świecie – naszym 
wspólnym domu. Pamiętajmy, 
że otaczająca nas przyroda jest 
bezcennym skarbem, który 
należy chronić. Szacunku do 
niej trzeba uczyć dzieci od 
najmłodszych lat. joanna kozłowskaFo
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Prezes zapewnia, że nie miał wyboru 
Wracamy do tematu || burmistrz karol sobczak i prezes tbs marcin małecki spotkali się z lokatorami budynków przy ul. kościuszki 9 i 11, 
których zaskoczyła i oburzyła drastyczna podwyżka czynszu. mimo emocji i rozgoryczenia, dyskusja była spokojna i rzeczowa.
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Burmistrz Olecka 
na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 65 z późn. zm.) podaje do publicznej 
wiadomości wykaz nieruchomości, położonych na terenie gminy Olecko, prze-
znaczonych do oddania w najem (nr RWA: GKO.7151.34.2021): 
–  Nocznickiego 26/2, 26/1 (pomieszczenie gospodarcze), powierzchnia użyt-

kowa 18,00 m2.

komunikat

REklaMa 

TWÓJ
LOKALNY
TYGODNIK

CZWARTEK i PIĄTEK

Seniorzy będą mieli swój klub w centrum miasta
olecko || Wydział spraw społecznych ratusza złożył wniosek do wojewody na dofinansowanie utworzenia klubu seniora. klub ma powstać przy ul. składowej w byłej siedzibie pec.

W Klubie Senior+ znajdą 
się m.in.: pomieszcze-
nie ogólnodostępne 

pełniące funkcję sali spot-
kań z  przyległym aneksem 
kuchennym wyposażonym 

w sprzęty, urządzenia i naczy-
nia do przygotowania i  spo-
życia posiłku, pomieszczenie 
klubowe wyposażone w sprzęt 
RTV, komputer z  dostępem 
do Internetu, kanapy i  fote-

le, w tym fotel relaksacyjno-
-rehabilitacyjny. Łączny koszt 
realizacji zadnia przewidzia-
ny jest na 94,7 tys. zł,  w tym 
dotacja 75,7 tys. zł,  a wkład 
własny gminy to kwota nie-

mal 20 tys. zł. Jeśli wniosek 
zostanie rozpatrzony pozy-
tywnie Klub Senior+ zosta-
nie uruchomiony 1 stycznia 
2022 r. Zgodnie z założeniami 
programu zapewniać będzie 

4-godzinną ofertę usług dla 
14 seniorów od poniedziałku 
do piątku w zakresie integra-
cji społecznej, działań mię-
dzypokoleniowych, samopo-
mocowych, edukacyjnych, 

kulturalno-oświatowych, 
sportowo-rekreacyjnych oraz 
aktywizacji społecznej. Decy-
zja o przyznaniu dofinanso-
wania ma być ogłoszona do 
30 kwietnia 2021 r.

S
potkanie rozpoczęło się 
od informacji burmi-
strza Karola Sobczaka 
dotyczącej ogólnych 
podstaw prawnych 

funkcjonowania Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego 
i  zasady ustalania wysokości 
czynszu. Burmistrz podkreślił, 
że w budynkach przy ul. Koś-
ciuszki 9 i 11 stawka czynszu 
w  latach 2006 – 2019 wzro-
sła zaledwie o 1,95 zł, w tym 
w  latach 2012-2016 nie była 
zwiększana nawet o  procent 
inflacji. To spowodowało, że 
czynsz musiał w końcu wzros-
nąć i to znacznie. 

— Nie jestem w stanie odpo-
wiedzieć, dlaczego od 2006 
roku spółka przyjęła taką 
politykę, żeby nie podno-
sić systematycznie czynszu, 
aby mieszkańcy bloków TBS 
byli zadowoleni, ale z drugiej 
strony przez to była obciąża-
na spółka. Nie chcę dzisiaj 
szukać odpowiedzialnych, bo 
teraz nie o to chodzi — mówi 
burmistrz Karol Sobczak. 
—  TBS jest spółką, która 
przede wszystkim ma reali-
zować zdania gminy, a  nim 
jest budownictwo społeczne, 
które chcemy rozwijać, ale jest 
jeden warunek - spółka nie 
może przynosić strat. Dlatego 
trzeba było podjąć niepopu-
larną decyzję, która nie była 
łatwa ani dla prezesa, ani dla 
mnie. 

— Uważam jednak, że pre-
zes stanął po państwa stronie, 
chociaż podwyżka stawki 
czynszu jest drastyczna i boli, 
bo to wy musicie z własnych 
kieszeni wyłożyć pieniądze 
— dodaje burmistrz. — Z dru-
giej strony, jakie jest inne roz-
wiązanie, czy likwidujemy 
spółkę, ale co wtedy z  tymi 
blokami, co z mieszkańcami. 
I  albo idziemy na ten kom-
promis pomiędzy ceną ko-
munalną a wolnorynkową, ale 
jesteście dalej u siebie i macie 
spokój, bo nikt wam z  dnia 
na dzień nie zlicytuje wasze-
go bloku i nie przyjdzie i nie 
ustali podwyżki, jaką będzie 
chciał. Dlatego prezes Małe-
cki podjął wspólnie ze mną 
decyzję, że będzie walczył 
o utrzymanie spółki, a w kon-

sekwencji o wasze mieszkania 
i  dlatego podwyżka czynszu 
była konieczna. 

Z kolei prezes Marcin Ma-
łecki omówił szczegółowo 
wszystkie składniki czynszu. 
Podkreślił, że, gdyby od stawki 
czynszu w blokach TBS odjąć 
koszty kredytu, to była by ona 
taka sama jak w mieszkaniach 
komunalnych. W przypadku 
bloku nr 11 stawka czynszu 
w 2020 roku wzrosła z 8 zł na 
9 zł, a w 2021 roku na 10,16 zł 
za 1 metr kwadratowy Składa-
ją się na nią: rata kredytu za-
ciągniętego na budowę bloku 
– 5,03 zł, koszty eksploatacyj-
ne – 5,20 zł (koszty admini-
strowania – 2,07 zł, podatek 
od nieruchomości, ubezpie-
czenie – 2,33 zł, koszty energii 
elektrycznej części wspólnych 

– 0,10 zł, konserwacja – 0,55 
zł, pozostałe – 0,10 zł) oraz po 
raz pierwszy ustalony fundusz 
remontowy 0,70 zł/m2. 

— Padło na moją osobę i mu-
siałem wprowadzić podwyżki 
—  przyznaje prezes Marcin 
Małecki. — Nie czuję się z tym 
dobrze, ale to nie jest tak, że 
miałem jakiś wybór. Dlatego 
niestety musiałem taki ruch 
zrobić, bo na koniec roku mu-
siałbym się tłumaczyć przed 
burmistrzem i radnymi dlacze-
go nie dochowałem pewnych 
współczynników i zadłużyłem 
spółkę, która przecież każdego 
roku musi zapłacić ratę kapi-
tałową w  wysokości 220 tys. 
zł. Deklaracje do Banku Go-
spodarstwo Krajowego, który 
udzielił nam kredytu na budo-
wę bloków TBS zgłaszane są co 
kwartał i nie mogę poświad-
czać w  nich nieprawdy. Mu-
szę przedstawić fakty, ale też 
działania naprawcze na przy-
szłe miesiące i takie też dzia-
łania sobie założyliśmy. Mogę 
oczywiście wrócić do pułapu 
wyjściowego, jeśli znajdziecie 
państwo alternatywne rozwią-
zanie, które pokryje brakujące 
100 tys. zł na koncie spółki. 

Uczestnicy spotkania, mimo 
że wyjaśnienia burmistrza 
i prezesa TBS przyjęli ze zro-
zumieniem, to jednak nadal 
mieli wiele zastrzeżeń i obaw. 

— Pana obowiązkiem było 
zaproszenie mieszkańców na 

spotkanie, aby wcześniej wy-
jaśnić całą sytuację, żebyśmy 
nie musieli dowiadywać się 
na własną rękę, zbierać infor-
mację na lewo i na prawo i się 
denerwować, bo nie wiemy na 
czym stoimy —  mówi jedna 
z lokatorek. — Jestem w krop-
ce, bo nie wiem, co dalej bę-
dzie! Ile lat jeszcze będziemy 
spłacali ten kredyt? Czy czyn-
sze dalej będą szły w górę, bo 
może zaraz podrożeje ogrze-
wanie? 

— W przypadku zmian pra-
wa czy czegokolwiek, prosi-
my o informację, żebyśmy nie 
musieli dowiadywać się do-
piero gazet — dodaje kolejna 
kobieta. — Gdyby zaczął pan 
od podwyżek minimalnych, 
to byśmy jakoś psychicznie 
do tego się przygotowali, skoro 
podwyżka była konieczna, ale 
nie tak jak to zostało to zro-
bione. To dla mnie był szok, 
gdy zobaczyłam kwotę 927 zł 
za czynsz. 

— Płacimy czynsze i nie do 
nas pretensje, że przez kilka 
lat nie było tych podwyżek, 
ale teraz na przełomie 8 mie-
sięcy mamy podwyżkę o 26,89 
proc. — podkreśla mieszkan-
ka bloku TBS. — To jest tak 
naprawdę nie do uwierzenia. 
Jesteśmy biednym regionem, 
a  stawki mamy podobne do 
tych w Krakowie. 

— Rozumiem wyliczenia 
pana prezesa, a  jeżeli jest 

strata, to nie tylko na na-
szych czynszach i może trze-
ba poszukać gdzieś indziej 
w  spółce oszczędności. Czy 
przy ustabilizowanej sytuacji, 
gdy wychodzimy na zero, nie 
będzie zaskoczenia i kolejnej 
podwyżki — pyta mieszkanka 
bloku TBS. 

Prezes Małecki wyjaśnił, że 
kredyt zaciągnięty na blok nr 
9 ma być spłacony do 2026 
roku, a na blok nr 11 do 2033 
roku. 

— Natomiast stawki mamy 
podobne do tych w Krakowie, 
bo 4 proc. wartości odtwo-
rzeniowej obowiązuje każde 
województwo i  według nich 
na dzisiaj czynsz mógłby wy-
nosić nawet 14 zł — wyjaśnia 
prezes. —  Działając zgodnie 
z pewnymi uwarunkowania-
mi, jakie mogą po drodze 
wystąpić, nie przewiduję za 
rok żadnych drastycznych 
podwyżek, chyba że stopa in-
flacji wskoczy na jakiś wysoki 
próg. Jeżeli dojdzie do skutku 
budowa kolejnego bloku TBS, 
to koszty stałe spółki, będą 
mogły być rozbite na większą 
liczbę mieszkań, a nie tak jak 
obecnie 72 mieszkania. 

Zarówno burmistrz Sobczak, 
jak i prezes Małecki zadeklaro-
wali, że w przyszłości komuni-
kacja z mieszkańcami będzie 
szybsza i pełniejsza. 

zbigniew malinowski

z.malinowski@gazetaolsztynska.pl
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Ile żubrów mieszka w naszych lasach?
natura || zakończyła się inwentaryzacja stanu żubrów. Według białowieskiego parku narodowego, wydawcy i opiekuna księgi 
rodowodowej żubrów, w polsce jest 2316 żubrów (stan na koniec 2020 roku). to o blisko 50 osobników więcej niż w poprzednim roku!

STRAŻACY Z POWIATu GOŁDAPSKIEGO 
ROZPOCZęlI PROCES SZCZEPIEń 
PRZECIW COVID-19

27 marca w punkcie szczepień 
przy GoldMedica w Gołdapi 
rozpoczął się proces szczepień 
przeciw COVid–19 strażaków 
z powiatu gołdapskiego. Szcze-
pieniom do tej pory poddali się 
już funkcjonariusze komendy 

Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Gołdapi oraz druhowie 
Ochotniczych Straży Pożarnych. 
dalsze szczepienia będą odbywa-
ły się w kolejnych dniach, zgodnie 
z przyjętym harmonogramem.

opr. kpt. michał herman
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Pijany przyjechał rowerem na posterunek, 
żeby porozmawiać z dzielnicowym
na sygnale || Wizyta w komendzie, nawet dobrowolna, nie zawsze należy do przyjemnych, a pewien mieszkaniec 
gminy dubeninki na pewno zapamięta ją na długo.

Pijani kierowcy czy to sa-
mochodów czy jednośla-
dów to wciąż na polskich 

drogach bardziej codzienność 
niż rzadkość. Jednak sytuacja 
taka, jak ta w Dubeninkach to 
prawdziwy ewenement.

W miniony piątek kilka mi-
nut po godz. 16:00 na poste-
runek policji w Dubeninkach 
w powiecie gołdapskim przy-
jechał mężczyzna, który chciał 
porozmawiać z dzielnicowym. 
Mężczyzna jest dobrze znany 
policjantowi, ponieważ od-
wiedza go regularnie, z  tym, 

że dotychczas „w odwiedziny” 
mimo stanu wskazującego 
przychodził pieszo. Tym razem  
przyjechał rowerem, czego dziś 
może żałować. Funkcjonariusz 
podczas rozmowy wyczuł od 
niego zapach alkoholu i wspól-
nie z policjantami ruchu dro-
gowego zbadał go alkomatem. 
Urządzenie wykryło ponad 3,5 
promila alkoholu.

Teraz 44-latek odpowie za 
kierowanie rowerem pod 
wpływem alkoholu, za co 
grozi mu areszt albo grzywna.

kPP gołdap, opr. tomFo
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S
tan żubrów przeby-
wających w  ośrod-
kach hodowli, ogro-
dach zoologicznych 
i innych zwierzyńcach 

wynosi 201 żubrów, w tym 77 
samców i 124 samice.

Na wolności żyje ich 2 115 
w sześciu dużych populacjach. 

Obecnie w Polsce żyje w su-
mie 2316 żubrów, p o blisko 
50 więcej niż w roku 2019. 

Z roku na rok przybywa żu-
brów żyjących na wolności, 
natomiast w  hodowlach za-
mkniętych liczebność spada. 
W 2021 roku pojawią się dwie 
nowe lokalizacje stad wol-
nych: w Puszczy Rominckiej 
oraz Lasach Janowskich.

W ostatnich latach nastąpił 
wyraźny rozwój populacji żu-
bra w Polsce i na świecie. Ten 
sukces jest wynikiem realiza-
cji wielu projektów ochrony 
gatunku w  poszczególnych 
krajach, a także ścisłej współ-
pracy międzynarodowej.

Sto lat temu ostatni wol-
no żyjący żubr w  Puszczy 
Białowieskiej zginął z  ręki 
kłusownika. W celu ratowa-
nia gatunku, kilka lat póź-
niej, z  inicjatywy prof. Jana 
Sztolcmana założono Mię-
dzynarodowe Towarzystwo 
Ochrony Żubra. Był rok 
1923. Pozostały na świecie 
tylko 54 żubry czystej krwi, 
zaś do odtworzenia gatun-
ku przysłużyło się 12 z nich. 

Trud opłacił się i dwa pierw-
sze żubry pojawiły się jesie-
nią 1929 roku w  zbudowa-
nych przez młode wówczas 
Lasy Państwowe zagrodach 
w  Puszczy Białowieskiej. 
W roku 1939 w Puszczy było 
już 16 zwierząt, które szczęś-
liwie przetrwały II wojnę 
światową. Obecnie w Polsce 

żyje ok. 1900 żubrów –  to 
liczba napawająca dumą i op-
tymizmem, choć żubr wciąż 
nie jest całkiem bezpieczny.

Zdecydowany wzrost liczby 
stad i  liczebności populacji 
świadczy o skuteczności pro-
wadzonych działań i koniecz-
ności ich kontynuacji. Ze 
względu na fakt, iż w Polsce 

mamy największą populację 
żubra, czujemy się odpo-
wiedzialni za losy gatunku. 
W  związku z  tym od wielu 
lat prowadzone są wspólne 
działania jednostek Lasów 
Państwowych, parków naro-
dowych, instytucji naukowych 
i organizacji pozarządowych.

rDlP w białymstoku, opr. tom

Na wolNości żyje ich  
2 115 w sześciu dużych 
populacjach
•  Bieszczady (populacja nizinno 

- kaukaska): 707 żubrów
żubry nizinne:
•  Puszcza Augustowska  

– 17 żubrów
•  Puszcza Białowieska  

– 715 żubrów

•  Puszcza Borecka – 128 żubrów
•  Puszcza Knyszyńska  

– 214 żubrów
•  stada w zachodniej Polsce 

– 334 żubry

• W 2019 r. podpisano umowę na 
projekt kompleksowej ochrony 
żubra w Polsce, finansowany ze 
środków unii Europejskiej, który 
potrwa do 2023 roku. Benefi-
cjentem jest Szkoła Główna 
Gospodarstwa Wiejskiego 
w Warszawie, a partnerami Bia-
łowieski Park narodowy oraz 25 
jednostek lasów Państwowych.
Projekt nakierowany jest na 
działania o charakterze dobrych 
praktyk, związane z komplek-
sową ochroną żubra Bison 
bonasus w Polsce. Ochroną 
zostaną objęte istniejące wolne 
populacje białowieska, kny-
szyńska, borecka, bieszczadzka, 
augustowska oraz żyjąca na 
poligonie drawskim. W projek-
cie zaplanowano także wypusz-
czenie nowych stad w Puszczy 
Rominckiej oraz w nadleśni-
ctwie janów lubelski. Przewi-
dziano też prowadzenie działań 
ochronnych w odniesieniu do 
zwierząt żyjących w warunkach 
ex-situ – opiekę nad zagrodami 
istniejącymi: Białowieża (BPN), 
kobiór, niepołomice, Gołuchów, 
Muczne. Planowana jest konty-
nuacja prac nad utworzeniem 
zagrody w nadleśnictwie Su-
praśl oraz utworzenie kolejnej 
w zupełnie nowym miejscu.
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Stado żubrów na polanie żubrowej w Puszczy Białowieskiej. Zdjęcie z kamery online
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Są pieniądze na nowy monitoring
z granicy || do Warmińsko-mazurskiego oddziału straży granicznej trafi 200 tys. zł z budżetu samorządu województwa Warmińsko-mazurskiego. 
Wsparcie pozwoli na zakup sprzętu, modernizację monitoringu oraz usunięcie barszczu sosnowskiego w rejonie pasa drogi granicznej.

gołdap

W poniedziałek około 
godziny 7:00 dy-
żurny stanowiska 

kierowania Komendanta 
Powiatowego PSP w  Goł-
dapi otrzymał zgłoszenie 
o  samochodzie leżącym na 
dachu w  cieku wodnym 
w  okolicach miejscowości 
Rapa, w gminie Banie Ma-

zurskie. Do działań zostały 
zadysponowane cztery za-
stępy strażaków z  gołdap-
skiej komendy, Specjali-
styczna Grupa Ratownictwa 
Wodno-Nurkowego z Węgo-
rzewa oraz dwie jednostki 
OSP. Działania polegały na 
zabezpieczeniu miejsca zda-
rzenia, przeszukaniu akwe-

nu i pobliskiego terenu pod 
kątem ewentualnych osób 
poszkodowanych (nikogo 
nie znaleziono), wydobyciu 
pojazdu z wody oraz pomo-
cy policji przy kierowaniu 
ruchem drogowym podczas 
prowadzonych czynności 
dochodzeniowo-śledczych.

opr. kpt. michał herman

SAMOChÓD OSOBOWY WYlĄDOWAŁ NA DAChu W CIEKu WODNYM
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las to nie śmietnik!

Sterty zalegających odpa-
dów straszą spacerowi-
czów swoim widokiem. 

Jak przypominają urzędnicy, 
nie płacimy za ilość wyrzu-
canych śmieci!!! wystarczy 
zgodnie z  harmonogra-
mem odbioru, wystawić je 
przed posesją.

W ubiegłym tygodniu pra-
cownicy dbający o  prawid-
łowe utrzymanie czystości 
na terenie gminy Gołdap 
uprzątnęli jedną z  działek 
należących do naszej gminy. 
Niestety ilość odpadów na 
dzikich wysypiskach przera-
ża! Dlaczego? 

Każdy mieszkaniec pono-
si przecież opłatę za odbiór 
i  zagospodarowanie odpa-
dów komunalnych i  opłata 
ta, nie jest uzależniona od 
ilości oddawanych śmieci. 
Dlaczego w  takim razie wy-
rzucamy je w takie miejsca? 
Przecież dzikie wysypisko to 
nie tylko niemiły widok, ale 

również zagrożenie dla śro-
dowiska i człowieka. Ponadto 
jest dodatkowym kosztem. Za 
likwidację takiego wysypiska 
zapłacimy niestety my wszy-

scy! Tylko wspólnie możemy 
ograniczyć to patologiczne 
zjawisko — tłumaczą i pale-
lują urzędnicy.

Fb/Umwgoldapi, opr. tom
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P
rzy zachowaniu re-
żimu sanitarnego, 
dzisiaj w  Urzędzie 
Marszałkowskim Wo-
jewództwa Warmiń-

sko-Mazurskiego, podpisali 
umowę na kwotę 200 tys. zł, 
Marszalek Województwa 
Gustaw Marek Brzezin oraz 
Komendant W-MOSG gen. 
bryg. SG Robert Inglot.

Przekazane przez samorząd 
środki finansowe zostaną 
przeznaczone na zakup łodzi 
patrolowej, która umożliwi 
dotarcie do miejsc najbardziej 
zagrożonych przestępczością, 
także zlokalizowanych na wo-
dach granicznych, w tym kon-
trolę osób przekraczających 
linię granicy. Dofinansowanie 
z samorządu pozwoli na usu-
nięcie barszczu Sosnowskiego 
w rejonie pasa drogi granicz-
nej, który utrudnia funkcjo-
nariuszom SG wykonywanie 
codziennych obowiązków. 
Dzięki tym środkom zostanie 
również przeprowadzona mo-
dernizacja i rozbudowa moni-
toringu przy Placówce Straży 
Granicznej w Gołdapi.

— Działania Straży Gra-
nicznej poparte są profesjo-

nalizmem, rzetelnością oraz 
pełną trudów codzienną służ-
bą, dzięki której czujemy się 

niezagrożeni w  naszym wo-
jewództwie. Na tej formacji 
spoczywa olbrzymia odpowie-

dzialność, bowiem strzeże ona 
polskiej granicy, która jest jed-
nocześnie zewnętrzną granicą 

Unii Europejskiej. Codzienne 
wykonywanie obowiązków na 
rzecz naszego wspólnego do-

bra nie jest jednak możliwe 
bez nowoczesnego sprzętu czy 
modernizacji obiektów. Stąd 
wzięła się inicjatywa samorzą-
du województwa — podkreślił 
marszałek województwa.

— SaMORZąd 
WOjEWódZTWa jEST 
WażnyM PaRTnEREM 
naSZEj fORMaCji 
i WyMiERniE WSPiERa 
WykOnyWanE 
PRZEZ naSZyCh 
funkCjOnaRiuSZy 
Zadania — dZiękOWał  
Za WSPaRCiE GEn. BRyG. SG 
ROBERT inGlOT.

W trakcie spotkania, Komen-
dant W-MOSG gen. bryg. SG 
Robert Inglot, przekazał Panu 
Marszałkowi album o  War-
mińsko-Mazurskim Oddziale 
Straży Granicznej. II edycja, 
ukazująca codzienną służbę 
funkcjonariuszy W-MOSG zo-
stała wydana z okazji 30-lecia 
powołania Straży Granicznej.

w-mosg
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Mazury 2.04

PRACA

BOSMANA - pracownika 
portowego na sezon letni 
2021 do cumowania łódek i 
prac portowych, z zamiesz-
kaniem, dyspozycyjnego i 
uczciwego, bez nałogów. 
Marina Lester Club, Rydze-
wo, Mazurska 84. CV: mari-
na@lester.pl, info: 605-516-
655, www.marinalester.

ZAINTERESOWANI jeste-
śmy Panią, która podjęłaby 
się całodobowej opieki nad 
93-letnią osobą w Morągu 
tel. 508 354 069   

ZAKŁAD drobiarski Górni 
spółka z ograniczoną od-
powiedzialnością sp. k. za-
trudni pracowników na dział 
uboju i rozbioru drobiu. 
Umowa o pracę na pełen 
etat. Wymagane badania 
sanitarno-epidemiologicz-
ne. Kontakt Agnieszka Ra-
kowska 660-726-187

ZATRUDNIĘ pracowników 
na gospodarstwie rolnym 
w Dąbrówce Małej oraz Po-
zezdrzu. 513-180-011

ZATRUDNIĘ w gospodar-
stwie rolnym., 691671723

SPRZEDAM

AKORDEON guzikowy 
Weltmeister Grandina 120 
basów 11/5 rejestrów. 
796882155

GARAŻE BLASZANE, NO-
WOCZESNE WIATY, 798-
710-329,  698-230-205.

OSTRÓDA, okna, grzejniki 
nowe- używane, 513-159-
810, (89)642-02-82

NIERUCHOMOŚCI

DAM stancję Pani za po-
moc 80-latek sprawny Pisz 
785540893

KUPIĘ mieszkanie, może 
być do remontu lub zadłu-
żone, pomogę w spłacie 
długu, zapłacę 3000zł za 
informację o takim mieszka-
niu. 661-435-785

SPRZEDAM mieszkanie 
65m2, 3-pokojowe, włas-
nościowe w Ełku na osiedlu 
Północ II, ul. Wileńska 29. 
512-905-774

ŚWIĘTAJNO, Mieszkanie 
59m2, II piętro, budynek 
gospodarczy 80m2, szo-
pa, altanka, działka 7,5 ara, 
tel.508750586

WWW.DOMKIANGIEL-
SKIE.PL, 503-103-703

AUTO-MOTO

AUTOKASACJA, skup aut. 
506-270-521

FIAT 126p elegant- sprze-
dam. 500-70-10-61

SKUP aut- atrakcyjne ceny! 
516-368-453

USŁUGI

BUDOWA, remonty, dachy, 
ocieplenia. 731-662-038, 
600-347-128

LUSTRA, szkło okienne, ko-
minkowe- usługi szklarskie, 
oprawa obrazów. Giżycko, 
„Szkłobud”, Obwodowa 6A. 
(87)429-80-51, 604-758-112.

OCZYSZCZALNIE ście-
ków, szamba sprzedaż, 
montaż, 794-617-449

SZYCIE kołder, 665-434-450

TYNKI maszynowe. 514-
767-572

UTYLIZACJA, zdejmowanie 
azbestu. 514-767-572

RÓŻNE

SZUKAM dziewczyny. Cel 
matrymonialny, 579-933-924

ZWIERZĘTA

ALPAKI kupię, 725-602-002

AMUR, sandacz, szczu-
pak, jesiotr, pstrąg, tołpy-
ga, karp, karaś pospolity, 
lin, węgorz, złota orfa, 
sum, karaś kolorowy, ma-
teriał zarybieniowy- sprze-
dam tel.600-460-777.

KUPIĘ byczki, jałówki 100-
500kg. 517-245-435

MŁODE KURY nioski, ko-
koszki, odchowane , szcze-
pione, kolorowe. dowóz. 
882-840-281

MŁODE KURY nioski, ko-
koszki, odchowane , szcze-
pione, kolorowe. dowóz. 
882-840-281, 88284281

MŁODE KURY nioski, ko-
koszki, odchowane , szcze-
pione, kolorowe. dowóz. 
882-840-281, 88284281

MŁODE KURY nioski, ko-
koszki, odchowane , szcze-
pione, kolorowe. dowóz. 
882-840-281, 88284281

SKUP bydła. Najlepsze 
Ceny! Dojazd do gospodar-
stwa, 514-574-163

MATRYMONIALNE

SZUKAM dziewczyny. 793-
906-276

ROLNICTWO

zwierzęta hodowlane

! ! Kupię byczki, jałówki 
w każdej kondycji, 50kg- 
400kg do dalszego chowu. 
607-53-32-66

KUPIĘ byczki i jałówki od 50 
do 450kg. 792-658-224

MŁODE KURY nioski, ko-
koszki, odchowane , szcze-
pione, kolorowe. dowóz. 
882-840-281, 88284281

maszyny rolnicze

SPRZEDAM prasę kostkują-
cą. 500-70-10-61

SPRZEDAM: prasy, pługi 
Kverneland, wały RCW 3 
i 5, rozrzutnik, zgrabiarki, 
przetrząsacze, agregaty 
uprawowe. Tel.539-448-
102

ciągniki

KUPIĘ ciągniki, sprawne lub 
do remontu. 888-881-802

produkty rolne

PSZENICĘ paszową- TA-
NIO sprzedam. 604-425-148

SPRZEDAM siano suche w 
belach, (89)621-32-17

SPRZEDAM siano w belach 
i ziemniaki (z dojazdem do 
klienta). 500-70-10-61

LEKARZE
SPECJALIŚCI

PRYWATNY Gabinet Urolo-
giczny, lek. Marek Karczew-
ski- specjalista urolog, przy-
chodnia El-Med, ul. Witosa 
2, Giżycko. Rejestracja tele-
foniczna: 87/420-73-00.

TWÓJ
LOKALNY
TYGODNIK

CZWARTEK i PIĄTEK
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Zdrowie
kobiety

Zdrowie
dziecka

Zdrowy
tryb życiaOdchudzanie

-N

Zdrowie.wm.pl

16815otbp-D

SOBOTA

ZDROWO 
i AKTYWNIE

DIECEZJA EŁCKA ISTNIEJE JuŻ OD 29 lAT!
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W miniony czwartek, 
w  Uroczystość Zwia-
stowania Pańskiego, 

diecezja ełcka świętowała 29. 
rocznicę włączenia w struktu-
ry Kościoła w Polsce. 25 marca 
1992 r., Ojciec Święty Jan Pa-
weł II, bullą „Totus tuus, Polo-
niae populus”, ustanowił nową 
organizację kościelną w naszej 
Ojczyźnie. W ramach tej orga-
nizacji powstała diecezja ełcka. 
Mszy św. dziękczynnej w kate-
drze ełckiej przewodniczył bp 
Jerzy Mazur przy koncelebrze 
księży Kapituły Katedralnej.

Przed rozpoczęciem Eucha-
rystii, bp Jerzy Mazur miano-
wał bp Adriana Galbasa no-
wym prepozytem, a  ks. prał. 
Mieczysława Brzóskę dzieka-
nem Kapituły. Z nowymi no-
minacjami wiąże się również 
gest wskazania miejsca w prez-
biterium, które wyznaczył bi-
skup ordynariusz.

W homilii bp Mazur wyraził 
radość z obecności księży ka-
noników Kapituły Katedralnej.

— Cieszę się, że dzisiaj ra-
zem sprawujemy tę Najświęt-
szą Ofiarę. Kościół świętuje 
dzisiaj tajemnicę Wcielenia 
Słowa Bożego i tajemnicę po-
wołania Maryi, która poznaje 
wolę Boga względem siebie 
dzięki aniołowi. Jest to także 
Dzień Świętości Życia. Chce-
my prosić Boga, aby wszyscy 
nasi rodacy, ludzie ochrzczeni 
bronili życia od pierwszych 
jego chwil, aż do naturalnej 
śmierci. Pamiętajmy, że wolą 
Ojca wszystkich ludzi jest by-
śmy uszanowali życie ludzkie 
od poczęcia do naturalnej 
śmierci. Kto czyni inaczej, ten 
nigdy nie będzie pełnił woli 
Boga i  Stwórcy —  mówił bi-
skup Mazur.

25 marca 1992 r., Ojciec 
Święty Jan Paweł II, bullą 

„Totus tuus, Poloniae populus”, 
ustanowił nową organizację 
kościelną w naszej Ojczyźnie. 
W ramach tej organizacji po-
wstała diecezja ełcka. 

Jak wspomniał bp Mazur, 
papież „uczynił to po to, aby 
łatwiej gromadzić lud wierny 
przy ołtarzu, ucząc radykalne-
go oddania się miłości Jezuso-
wi Chrystusowi. Po 29 latach 
możemy powiedzieć, że zamie-
rzenia Ojca Świętego i bisku-
pów są realizowane i wypełnia-
ne. Chrystus staje się bardziej 
obecny wśród ochrzczonych 
naszej diecezji. Napełnia nas 
nadzieja, że katolicy świeccy 
poznają bardziej swoją misję 
w Kościele i poczuwają się do 
współodpowiedzialności za 
Kościół, bo biorą  udział w ży-
ciu parafii, we wspólnotach. 
Ale mamy też świadomość, 
szczególnie w  tych ostatnich 
latach, że wielu też przeżywa 
różne kryzysy, odchodzi od 
Kościoła, odchodzi od Boga”.

Ks. kan. dr Marek Bednarski, 
proboszcz katedralny wyraża-
jąc wdzięczność biskupowi za 
przewodniczenie i wygłoszone 
słowo zauważył, że ten dzień 
jest świętem całej diecezji, ale 
w sposób szczególny parafii. 

— Mija 29 lat, kiedy parafia 
pw. św. Wojciecha i ten kościół 
stał się katedrą diecezji ełckiej 
— mówił kapłan.

Zachęcał parafian do podję-
cia duchowej adopcji dziecka 
poczętego, „aby ten wrzask na 
ulicach był uciszony ciszą na-
szej modlitwy serc w intencji 
dzieci, których życie jest za-
grożone”.

Na zakończenie bp Jerzy 
Mazur zawierzył całą diece-
zję Matce Najświętszej, jako 
Orędowniczki, Pośredniczki 
i Pocieszycielki naszej.

Diecezja ełcka



gazetaolsztynska.pl/elk /olecko /goldap || piątek || 2.04.2021 19podziel się dobrem 7podziel się dobrem

Jeden procent to naprawdę dużo 

R
ezolutna czterolatka 
z uśmiechem wita każ-
dy dzień. Największą 
radość sprawia Mai 
wspólne czytanie ksią-

żeczek z rodzicami, godzina-
mi mogą czytać jej ulubione 
historie. Uwielbia rysować 
i  układać rymowanki, które 
potem dumnie prezentuje 
domownikom. Stałym ele-
mentem w grafi ku rodziny są 
wspólne wycieczki rowerowe. 
Mama dziewczynki z uśmie-
chem opowiada o  rodzin-
nych eskapadach.

— MAJA UWIELBIA JAZDĘ 
NA ROWERZE. JAK JUŻ 
NA NIEGO WSIĄDZIE TO 
MAMY PROBLEM, ŻEBY 
JĄ ZATRZYMAĆ. DOBRZE, 
ŻE MA PRZYMOCOWANY 
DO NIEGO KIJEK, DZIĘKI 
NIEMU JESTEŚMY W STANIE 
JĄ ZATRZYMAĆ ZANIM 
ROZPĘDZI SIĘ NA DOBRE 
— ŚMIEJE SIĘ PANI ALICJA. 

Niestety nie każdy dzień 
w  życiu dziewczynki, to 
dzień bez trosk i zmartwień. 
Niektóre są przepełnione 
cierpieniem, ponieważ Maja 
zmaga się z wieloma choro-
bami. Jedną z nich jest zespół 
potrójnego chromosomu X. 
Schorzenie to obejmuje wady 
wrodzone m.in. chorobę ne-
rek, wzroku i słuchu. Cztero-
latka ma również uszkodzo-
ny centralny układ nerwowy 
i zmaga się z padaczką. Aby 
żyć tak jak jej rówieśnicy, 
dziewczynka wymaga opieki 
specjalistów. Dzięki rehabi-
litacjom, które kontynuuje 
od trzeciego miesiąca życia, 

jest w  stanie samodzielnie 
siedzieć i chodzić. Fizjotera-
peuta pracuje z dziewczynką 
nad zaburzeniem równowa-
gi, wzmożonym napięciem 
mięśniowym, osłabieniem 
mięśni brzucha, a także pła-
skostopiem i krzywicą kolan. 
Opóźniony rozwój mowy 
u dziewczynki wymaga stałej 
terapii logopedycznej. Maja 
potrzebuje także rehabilita-
cji oczu, zez przeszkadza jej 
w skupieniu wzroku i wymaga 
ciągłego noszenia okularów. 
Niestety pandemia mocno 
ograniczyła regularne wizy-
ty, dlatego w ostatnim czasie 
dom rodziny stał się m.in. 
gabinetem rehabilitacyjnym 
i logopedycznym.

— Teraz Maja jest na na-
uczaniu zdalnym, dlatego 
można powiedzieć, że to ja 
przejęłam rolę np. logope-
dy. Przez pandemię mamy 
bardzo okrojoną liczbę zajęć 
—  wyjaśnia mama dziew-
czynki.

Mama Mai do roli nauczy-
cielki podchodzi bardzo od-
powiedzialnie. Wie, że tylko 
regularne ćwiczenia mogą 
polepszyć zdrowie dziew-
czynki. Zdaje sobie sprawę, 
że ćwiczenia w domu nie są 
tak profesjonalne jak te ze 
specjalistami, jednak widzi 
efekty. 

— Od poniedziałku do piąt-
ku funkcjonujemy tak jakby 
Majka była w  przedszkolu. 
Łączymy się przez Internet 
z naszą panią od rehabilita-
cji i zgodnie z jej zaleceniami 
Maja wykonuje ćwiczenia. 
Staram się ją wspierać, jak 
mogę, jest trochę problem 
z  zięciami prowadzonymi 
przez logopedę, ponieważ 
córka nie chce rozmawiać 
przez kamerkę w  laptopie. 
Jednak znalazłam sposób. 
Nagrywam nasze wspólne 
zajęcia i potem nagrania wy-
syłam do konsultacji — wy-
jaśnia mama dziewczynki. 

 DOMOWA REHABILITACJA 
WYMAGA DUŻEJ 
KREATYWNOŚCI. 
CZASAMI TRUDNO JEST 
NAMÓWIĆ DZIEWCZYNKĘ 
DO SKUPIENIA. JEDNAK 
ZNALEŹLI SPOSÓB. 
RYMOWANKI OD LOGOPEDY 
WYKONUJĄ PRZY MUZYCE, 
A DODATKOWE ZADANIA 
REHABILITACYJNE MAJA 

WYKONUJE Z UKOCHANYM 
TATĄ.
— NAJLEPSZY SPOSÓB NA 
ĆWICZENIA? PRZEZ ZABAWĘ. 

Mąż cały czas coś wymyśla, 
często turlają się po podłodze 
dzięki temu zwalniane jest 
napięcie mięśniowe obręczy 
barkowej u Mai — opowiada 
pani Alicja. 

Rodzice Mai starają się 
sprostać każdemu wydatko-
wi, który wiąże się z polepsze-
niem stanu zdrowia  córeczki. 
Każdy z nas może wesprzeć 
rodziców dziewczynki prze-
kazując swój jeden procent 
podatku na rzecz Fundacji 
„Przyszłość dla Dzieci”. 

— W Fundacji „Przyszłość 
dla Dzieci” spotkałam ludzi 
z  ogromnym profesjonali-
zmem, którzy wytłumaczyli 
mi jak można pomóc prze-
kazując jeden procent po-
datku. Dzięki temu mogę 
rozpowszechniać wiedzę o ta-
kiej formie pomocy — dodaje 
mama Mai. 

— PAMIĘTAJMY O TYM, 
ŻE POMAGAMY CHORYM 
DZIECIOM, KTÓRE ŻYJĄ OBOK 
NAS — PODKREŚLA IWONA 
ŻOCHOWSKA-JABŁOŃSKA, 
DYREKTOR ZARZĄDZAJĄCA 
FUNDACJI „PRZYSZŁOŚĆ 
DLA DZIECI”. — DLATEGO 
JEDEN PROCENT PODATKU 
JEST TAK WAŻNY. DZIĘKI 
TEMU MAMY PIENIĄDZE 
NA BIEŻĄCE LECZENIE 
I REHABILITACJĘ NASZYCH 
PODOPIECZNYCH. 

Nawet z niewielkich kwot, 
które odpisujemy od podat-
ku, zbierają się duże sumy na 
naprawdę potrzebną pomoc.

ALICJA KOWALCZYK

ŻEBY PRZEKAZAĆ 
1 PROCENT PODATKU, 
wystarczy wpisać w rozliczeniu 
numer KRS 0000148747. A już 
dziś można dokonać wpłaty na 
konto Fundacji „Przyszłość dla 
Dzieci”: 58 1240 1590 1111 0000 
1453 6887.

MAJA MIMO 
LICZNYCH CHORÓB 
NIE TRACI 
POGODY DUCHA. 
KAŻDEGO DNIA 
DZIELNIE STAWIA 
CZOŁA SWOIM 
CHOROBOM. 
WSPÓLNIE MOŻEMY 
JEJ W TYM POMÓC.

Maja jest podopieczną Fundacji „Przyszłość dla Dzieci”
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Niezwykłe rękodzieło wielkanocne
Każdy człowiek niezależnie od wieku, płci, stanu zdrowia powinien mieć swoją pasje, czyli coś, co będzie jego powietrzem i pomoże mu 
się rozwijać. Takie pasje ma wielu mieszkańców naszego regionu. Potrafią wyczarować „coś z niczego”. Ich piękne, wielkanocne wyroby 
ozdobią niejeden dom i stół świąteczny.

WiklinoWa pasja
Bożenna Pieńkowska ze 

Szczytna jest mamą czwórki, 
dorosłych już dzieci: Małgosi, 
Marioli, Sebastiana i Kamila. 
Jest już na emeryturze, jed-
nak po opuszczeniu domu 
przez dzieci nie chciała bez-
czynnie siedzieć w  czterech 
ścianach i  patrzeć w  ekran 
telewizora. Zawsze była ak-
tywna, więc postanowiła, że 
musi „coś” robić. W Internecie 
trafiła na prace z papierowej 
wikliny. 

Papierowa wiklina, to rur-
ki z kolorowych gazet, które 
zwija się przy pomocy patycz-
ków do szaszłyków, następnie 
plecie się z nich np. koszyki, 
filiżanki, zające, skrzynki, itp. 
Następnie wykonane przed-
mioty maluje się szybkoschną-
cą farbą lub lakierobejcą.

— Przeglądając jakieś blogi, 
zobaczyłam kilka dzieł zro-
bionych właśnie z papieru... 
i  tak się zaczęło —opowiada 
pani Bożenna. —  Najpierw 
były to prace niezgrabne, 
krzywe, potem miały coraz 
kształtniejsze formy. Dzia-
ło się to mniej więcej 3 lata 
temu. Nie było tylu infor-
macji co teraz o tej technice. 
Dochodziłam do wszystkiego 
metodą prób i błędów. I jakie 
było zaskoczenie, gdy okazało 
się, że rurkę można wkładać 
w  drugą rurkę i  przedłużać 
w  ten sposób rurkę prowa-
dzącą. Bardzo chciałam na-
uczyć się więcej, ale do mekki 
polskiego papierowego wikli-
niarstwa było jeszcze bardzo 
daleko, więc uczyłam się na 
błędach. Bardzo lubię wy-
zwania, więc z przyjemnością 
zabrałam się za wyplatanie 
— wspomina.

Pani Bożenna poświęca 
swojej pasji wiele czasu. 
W  jej domu trudno znaleźć 
miejsce bez własnoręcznie 
zrobionych dekoracji. Sama 
ozdobiła meble, przykleiła 
tapetę, uszyła poduszki i wiele 
innych drobiazgów. Spod jej 
magicznych rąk wychodzą 
niepowtarzalne rzeczy.

— Uwielbiam robić stroiki, 
ozdoby i jakieś drobiazgi dla 
znajomych, przyjaciół i  ro-
dziny —  mówi pani Bożen-
na. —  Jak dzieci były małe 
to dziergałam im sweterki, 
szyłam - „wyczarowywałam 
coś z niczego”. Dziś staram się 

robić dzieciom i wnukom ta-
kie niepowtarzalne prezenty. 
Cieszę się, gdy obdarowywany 
jest szczęśliwy i  zaskoczony, 

że można ręcznie wykonać 
coś takiego. Przeznaczam też 
sporo rzeczy na aukcje chary-
tatywne. Jestem szczęśliwa, że 

moje prace cieszą i ozdabiają 
mieszkania innych — dodaje.

Rękodzieło 
to moja pasja
Lucyna Duraj mieszka w Ka-

mińsku w powiecie bartoszy-
ckim. To wspaniała kobieta, 
matka i  żona. Przepracowa-
ła w  sumie 28 lat w  jednym 
miejscu jako pielęgniarka, od 
11 jest już na emeryturze. Jed-
nak nie ma czasu a nudę, bo 
znalazła pasję, której poświęca 
każdą wolną chwilę.

— Dopiero przejście na eme-
ryturę pozwoliło mi na korzy-
stanie z uroków życia, spełnia-
nie marzeń i rozwijanie pasji 
— tłumaczy. — Jestem bardzo 
często szczęśliwa na emerytu-
rze, ale i mnie dopadają lęki, 
troski. Jednak każdego dnia 
dziękuję za to, że po prostu 
jestem i mogę cieszyć tym, kto 
i co mnie otacza.

Rękodzieło, a  w szczegól-
ności tworzone przedmioty 
metodą decoupage stało się 
jej największą pasją. Będąc 

u córki po raz pierwszy zoba-
czyła jak to się robi. Wykonała 
wtedy jajko tą metodą, spodo-
bało się jej i postanowiła sama 
zrobić coś innego. Zakupiła 
potrzebne rzeczy i  metodą 
prób i błędów zaczęła ozda-
biać przedmioty. I  tak przez 
przypadek narodziła się pasja, 
która trwa już 4 lata. Spod jej 
rąk wychodzą cudowne dzieła, 
których nie powstydziłby się 
największy fachowiec. Naj-
więcej pracy jest przed świę-
tami, bo dekoracje nie tyko 
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ozdabiają dom, ale są też po-
darunkami dla najbliższych.

— Myślę, że rękodzieło za-
wsze już będzie moją pasją. 
Jest też odskocznią od trosk 
codzienności. Jak głoszą sło-
wa pewnej znanej piosenki 
jest „lekiem na całe zło”. Dzię-
ki swojej pasji nauczyłam się, 
co to jest ciężka praca, wy-
trwałość i przede wszystkim 
ogromna pokora —  przy-
znaje pani Lucyna. —  Sztu-
ka jest obszernym polem do 
działania, daje człowiekowi 
tyle twórczych możliwości. 
Nie wszystko jest się w stanie 
w  życiu zrealizować. War-
to więc się tym dzielić, żeby 
również inni mogli z tych do-
brodziejstw skorzystać. Umie-
jętność pokazania i zgłębiania 
tego wymaga wielkiej dyscy-
pliny i koncentracji. Wymaga 
poznawania siebie. Rodzina 
wspiera mnie gorliwie we 
wszystkich moich działaniach. 
Gdyby nie było tego wsparcia, 
nie byłoby możliwości realiza-
cji wielu twórczych działań. 
Potrzebuję kontaktu z bliski-
mi i mam świadomość, że ak-
ceptują moje życie i wszystkie 
jego sfery. Dobrze, że jest ktoś, 
kto wspiera mnie na każdym 
kroku. Ważny jest tu przekaz, 
kontakt i  bliskość. Rodzina 
to akceptuje i jest pierwszym 
krytykiem i odbiorcą. Trzeba 
kochać to co się robi, żeby nie 
męczyć się tą pracą, a  żeby 
sprawiała nam ona radość. 
Mój dom w święta jest ozdo-
biony własnoręcznie wykona-
nymi ozdobami. 

WyczaroWuje 
niezWykłe ozdoby
Przygoda Krystyny Ziem-

niak z Braniewa z rękodziełem 
rozpoczęła się już w dzieciń-
stwie. Z  upływem czasu jej 
pasja pogłębiała się, a  pół-
ki i  ściany zapełniała coraz 
to nowszymi i  ciekawszymi 
wyrobami rękodzielniczymi. 
Wchodząc do domu pani 
Krystyny uwagę przykuwają 
przeróżne ozdoby. Są prak-
tycznie wszędzie. Koszyczki 
ażurowe, zające, kurczaki, 
jajka i wiele innych wyrobów. 
Wykonane z papieru, zrobio-
ne na szydełku, z kolorowych 
skrawków materiału, sznurka, 
nici. W tym domu nic się nie 
marnuje, a  każdy drobiazg 
może się przydać. 

 —  Pasja to dla mnie ode-
rwanie się od rzeczywistości. 
Robienie tego, co kocham, 
co daje mi satysfakcję i  ra-
dość — mówi pani Krystyna. 
— Te moje robótki wzbogaca-
ją moje życie, dają mi wiele 
radości i zadowolenia. 

Pani Krystyna jest typem 
perfekcjonistki i wszystko chce 
zrobić najlepiej, jak potrafi. 

Dzięki rozwojowi swojej pasji 
nauczyła się ogromnego dy-
stansu – do samej siebie, ludzi 
ją otaczających oraz swoich 
niepowodzeń. Pozwoliło jej to 
zmienić zupełnie swoje życie. 
Pasja nie stała się po prostu 
zwykłym hobby, ale jest dla 
niej czymś więcej – sposobem 
na zrozumienie świata. 

Teraz pani Krystyna wycza-
rowuje dekoracje wielkanoc-
ne. Wykonuje stroiki świą-
teczne, zajączki, kurki, jajka. 
To prawdziwe pole do popisu 

dla inwencji twórczej, a moty-
wy wiosenne są naprawdę cu-
downe.

— Rękodzieło uczy poko-
ry i  ogromnej cierpliwości, 
uświadamia, iż każdy z  nas 
przy odrobinie chęci jest 
w stanie wyczarować coś z ni-
czego — przekonuje.— Żeby 
nauczyć się robić takie rzeczy 
nie trzeba wydawać ogrom-
nych pieniędzy na specjali-
styczne kursy. Można szkolić 
się samemu, w domu. Wiele 
pomysłów na prace rodzi się 

w  mojej głowie, czasem coś 
podpatrzę w  gazecie czy te-
lewizji. Każda z  moich prac 
jest wykonana z  największą 
starannością, wkładam w nią 
mnóstwo pracy i serca. I każ-
da jest niepowtarzalna. Mimo 
iż czasem robiona według 
tego samego wzoru, to i  tak 
zawsze wyjdzie inna. 

Nie ma dnia, żeby pani Kry-
styna nie robiła czegoś.

— Siedzieć bezczynnie nie 
mogę— tłumaczy. — Miło mi 
jak widzę, że na widok moich 

wyrobów ludzie się uśmiecha-
ją. Cieszę się, że moje prace 
wywołują radość. Obdarowy-
wani są szczęśliwi, a ja czuję 
się spełniona. 

Mydlane cuda
Lena Kobierska z Kętrzyna 

z mydła wyczarowuje praw-
dziwe cuda. Mają nie tylko 
piękny wygląd, ale i zapach. 
Swojej pasji pani Lena po-
święca każdą wolną chwilę. 
Nie ma rzeczy, której nie 
potrafi zrobić. Jest to praco-

chłonne, jednak efekt jej pra-
cy zachwyca. Pracę zaczyna 
od przygotowania podłoża, 
wybiera formę, potem wy-
pełnia środek, wybiera wzór, 
dobiera kolory i tworzy. 

Od kilku tygodni pani Lena 
przygotowuje świąteczne 
prace z mydła. Powstają za-
jączki, jajeczka, a nawet całe 
koszyki ozdób wielkanocnych. 
Ozdobią one jej dom i domy 
znajomych. 

— Od kilku lat fascynują 
mnie ozdoby z mydła. Sama 
nie potrafię rzeźbić, znalazłam 
inny sposób na ich robienie: 
wlewanie ciepłego jeszcze 
mydła do formy. Jakież ta 
technika daje możliwości, po-
wstają prawdziwe dzieła, które 
zachwycają — opowiada pani 
Lena. — Początkowo to była 
dla mnie abstrakcja. Najpięk-
niejsze i najlepiej pachnące są 
mydła z bazy mydlanej glice-
rynowej. Z niej można wycza-
rować dosłownie wszystko. 
Kupiłam różne formy i zaczę-
łam eksperymentować. To jest 
jak magia. Pachnie cudownie, 
mydli się doskonale, tylko 
szkoda używać, ponieważ sta-
nowi niesamowitą dekorację. 
Mydlane bukiety oraz inne 
figurki idealnie nadają się na 
prezent i  jako ozdoba miejsc 
takich jak dom czy salon. Taki 
subtelny box kwiatowy czy 
koszyk wielkanocny to ideal-
ny pomysł na niezobowiązu-
jący prezent dla kogoś, komu 
chcemy podziękować albo 
sprawić miłą niespodziankę. 
Moja rodzina oraz przyjaciele 
są zachwyceni, gdy otrzymują 
właśnie takie własnoręcznie 
zrobione prezenty.

Joanna KarzyńsKa

j.karzynska@gazetaolsztynska.plfo
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Pieniądze na wsparcie klubów podzielone 
sport|| W tym roku gmina olecko na wsparcie zadań publicznych w zakresie kultury fizycznej przeznaczyła 200 tys. zł.  
na konkurs wpłynęło 20 ofert. największe środki trafią do klubu czarni olecko, który łącznie otrzymał ponad 96 tys. zł dotacji.

sport

ŁYNA SęPOPOl POKONANA!

Rominta Gołdap pokonała 
w dzisiejszym spotkaniu ni-
żej notowaną drużynę Łyny 

Sępopol 1-0. Bramkę na wagę 
zwycięstwa z  rzutu wolnego 
w 76’ strzelił Krystian Słowicki.

Nie będziemy się za bardzo 
o dzisiejszym meczu rozpisy-
wali. Najważniejsze są 3pkt. 
które zostały w Gołdapi.

Fb/mks rominta gołdap
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W połowie marca odbyły 
się Mistrzostwa 16 DZ 
(DGRSZ III) w  bie-

gach przełajowych, których 
to gospodarzem był 15.Goł-
dapski Pułk Przeciwlotniczy.

Podczas zawodów żołnierze 
rywalizowali indywidualnie 
na 2 dystansach: 3 000 m i 8 
000 m, z rozbiciem na kate-
gorie wiekowe kobiet i męż-
czyzn oraz w sztafetach 4 x 1 
000 m (mieszane) i 4 x 2 000 
m (męska). Prowadzono rów-
nież klasyfikację zespołową, 
na którą składały się punkty 

indywidualne poszczegól-
nych zawodników.

Po trzydniowej zaciętej ry-
walizacji na niełatwych tra-
sach reprezentacja 15.pplot 
zajęła 3. miejsce ustępując 
jedynie 15.BZ Giżycko, która 
uplasowała się na 2. miejscu 
oraz 2.ORel Przasnysz, który 
ostatecznie zwyciężył.

Najlepsi sportowcy zostali 
uhonorowani medalami, ze-
społy pucharami, a wszystkie 
reprezentacje otrzymały dy-
plomy.

Fb/15.pplot, opr. tom

MISTRZOSTWA W BIEGACh PRZEŁAJOWYCh
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urmistrz Karol Sob-
czak rozstrzygnął 
konkurs na wsparcie 
realizacji zadań pub-
licznych z  zakresu 

kultury fizycznej, na który 
wpłynęło 20 ofert, jedna nie 
spełniła kryteriów formalnych. 
Do podziału na 2021 rok było 
200 tys. zł. Łączna kwota 
zapotrzebowania na dotację 
z wszystkich ofert, które prze-
szły weryfikację formalną, 
wyniosła 429,5 tys. zł. Średnia 
kwota dofinansowania każdej 
oferty to niemal 47 proc. Do-
tację m.in. otrzymał Lekkoat-
letyczny Klub Sportowy Korab 
Olecko, którego trener Marcin 
Brynda w ubiegłym roku był 
bardzo rozgoryczony, gdyż 
przyznana wysokość dotacji 
wyniosła wówczas zaledwie 
31 proc. kwoty, o jaką Korab 
się ubiegał. Tym razem jest 
inaczej. LKS Korab otrzymał 
2337 zł na organizację obozu 
lekkoatletycznego w  Szklar-
skiej Porębie oraz 5919 zł na 
organizację systematycznych 
zajęć sportowych, w  tym 
udział w rywalizacji sportowej 
„Lekkoatletyka w Olecku 2021 
- biegaj, skacz, rzucaj”, których 
uczestnikami są w szczególno-
ści dzieci i młodzież. 

— Wiadomo, że chciałoby 
się więcej, ale tym razem je-
stem bardzo zadowolony, bo 
na pewno przyznana kwota 
pozwoli nam zrealizować 
plany na ten rok, a  przede 
wszystkim zorganizować 
obóz sportowy, co mnie naj-
bardziej ucieszyło —  mówi 
trener Marcin Brynda. — Na 
wyjazdy i odzież sportową dla 

dzieci i młodzieży też powinno 
w zupełności wystarczyć. Po-
magają nam także sponsorzy, 
a  ja również swoją cegiełkę 
do obozu dołożę. Liczyłem 
się z tym, że nie ma szans na 
otrzymanie dotacji w wysoko-
ści 100 proc. naszej oferty, ale 
i tak jest dobrze. Mam nadzie-
ję, że pandemia nie pokrzyżu-
je nam naszych planów. 

Najwyższe łączne dofinan-
sowanie (96 536 zł) na reali-
zację trzech zadań otrzymał 
Międzyszkolny Ludowy Klub 
Sportowy Czarni Olecko. 
Czarni zaplanowali działania 
sportowo-rekreacyjne „Spor-
towe dzieciaki Olecko 2021” 
dla dzieci w  wieku przed-
szkolnym oraz uczniów klas 
I-III szkół podstawowych 
(9 817 zł), organizację obozu 
piłki nożnej dzieci (14 263 zł) 
oraz systematyczne szkolenie 
sportowe dzieci i  młodzieży 
pt. „Sięgnijmy po sportowe 
laury, Olecko 2021” (72 456 
zł). Dofinansowanie otrzy-
mało też Stowarzyszenie KS 
Granit w Olecku na organi-
zację systematycznych zajęć 
sportowych piłki ręcznej (14 
312 zł) i obozu „Lato z piłką” 
(6383 zł). Dofinansowane do-
stały również trzy oferty Klu-
bu Sportowego Perła Olecka 
na „Szkolenia bokserów 2021” 
(2186 zł), na zajęcia sporto-
we „Siatkówka 2021” (8653 
zł), których uczestnikami są 
w szczególności dzieci i mło-
dzież oraz na promocję spor-
tu i  aktywnego trybu życia 
wśród mieszkańców gminy 
pn. „Aktywni w wakacje 2021” 
(1 870 zł). Z kolei Stowarzy-

szenie Olecka Szkoła Sztuk 
Walki Karate Kyokushin 
na systematyczne zajęcia 
i udział w rywalizacji sporto-
wej „Przez sport do zdrowia 
i marzeń 2021” otrzymało 15 
409 zł. Z dotacji skorzystają 
także: Oleckie Stowarzysze-
nie Nurkowe „Amfiprion” (11 
707 zł), Ludowy Uczniowski 
Klub Sportowy „Hidori” przy 
Szkole Podstawowej nr 4 
w Olecku (9 408 zł), Szkolny 
Klub Sportowy Niesłyszą-
cych „Olimpijczyk” Olecko 
(5914 zł), Powiatowe Oleckie 
Stowarzyszenie Sportowe na 
działania sportowo-rekreacyj-
ne dla osób starszych (3 666 
zł), Stowarzyszenie na Rzecz 
Rozwoju Kultury i  Sportu 
w Sejnach (2395 zł na zajęcia 
o  charakterze tanecznym), 
UKS „Grom” przy Szkole Pod-
stawowej w Judzikach (1932 
zł), Stowarzyszenie Rodzi-
ców Osób Niepełnospraw-
nych i  Osób Wspierających 
przy WTZ w  Olecku (5770 
zł) i  Oleckie Wodne Ochot-
nicze Pogotowie Ratunkowe 
(5603 zł). Spośród 20 złożo-
nych ofert kryteriów oceny 
formalnej nie spełnia jedna 
z trzech ofert Stowarzyszenia 
KS Granit w Olecku, które nie 
przedstawiło informacji o za-
pewnieniu kadry z odpowied-
nimi do prowadzonych zadań 
kompetencjami i kwalifikacja-
mi. Obecnie trwa procedura 
aktualizacji ofert do wysoko-
ści przyznanej dotacji. Umo-
wy powinny być podpisane do 
31 marca. 

zbigniew malinowski

z.malinowski@gazetaolsztynska.plFo
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„Detektyw” Malanowski wyśledził drogę do remisu
piłka nożna || dwa spotkania i dwa remisy – mks mazur ełk rozpoczął rundę wiosenną forbet iV ligi, ale wciąż tak naprawdę nie wiemy, 
na ile stać ekipę pawła sobolewskiego w tym sezonie. takim testem będzie być może najbliższy mecz przeciwko polonii.

DRZEMIE W NIEJ OGROMNY POTENCJAŁ

W ubiegłym tygodniu 
przedstawiliśmy 10 
Najpopularniejszych 

Sportowców Powiatu Ełckie-
go 2020 Roku. Na drugim 
miejscu podium w  naszym 
Plebiscycie stanęła młoda 
i  utalentowana ełczanka 
Wiki Cichocka. Dzięki swojej 
ciężkiej pracy i zaangażowa-
niu odnosi kolejne sukcesy 

w trójboju siłowym. Może też 
pochwalić się ustanowieniem 
kilku Rekordów Polski. Tre-
nerem Wiki jest Jakub Golak, 
a nie jak przez pomyłkę napi-
saliśmy - jego brat Dominik. 
Za pomyłkę przepraszamy. 
A Wiki i  jej trenerowi Jaku-
bowi Golakowi życzymy ko-
lejnych sukcesów!

tom

zbierajmy kilometry dla „rowerowej Stolica Polski 2021”
kolarstWo || zasady rywalizacji są proste – rowerzyści pobierają specjalnie stworzoną przez bydgoszcz na potrzeby 
rywalizacji darmową aplikację aktywne miasta, która rejestruje trasy i ich długości. uczestnicy pobierający 
aplikację sami decydują, dla którego z miast zbierają kilometry. aplikacja działa na terenie całego świata.

Zasadnicza część konkursu, 
do którego zgłosiły się już 
42 miasta prezydenckie, 

odbędzie się w  dniach 1-30 
czerwca 2021 roku. Obecnie 
do 21 maja trwa oficjalny 
trening miast. Każde miasto, 
które weźmie udział w  tre-
ningu, automatycznie bierze 
udział w  czerwcowym kon-
kursie głównym. 

Jak wskazują organizatorzy, 
celem rywalizacji są: propa-
gowanie aktywnego trybu 
życia, promocja turystyki 
rowerowej, promocja jazdy 
rowerem jako alternatywne-
go środka transportu oraz 
wdrażanie idei Smart City.

Miasto, które wygra rywa-
lizację otrzyma przechodni 
„Puchar Rowerowej Stoli-
cy Polski”.

Zasady rywalizacji są pro-
ste –  rowerzyści pobierają 
specjalnie stworzoną przez 
Bydgoszcz na potrzeby ry-
walizacji darmową aplika-
cję Aktywne Miasta, która 
rejestruje trasy i  ich długoś-

ci. Uczestnicy pobierający 
aplikację sami decydują, dla 
którego z miast zbierają ki-
lometry. Aplikacja działa na 
terenie całego świata.

Po rozstrzygnięciu konkursu 
władzom miast udostępnio-
ne zostaną dane obrazujące 
szczegółową statystykę prze-
jazdów i  najczęściej używa-
nych przez uczestników tras. 
Może być to cenne narzędzie 
przy planowaniu i projekto-
waniu infrastruktury rowe-
rowej.

W konkursie prowadzone 
będą trzy rodzaje klasyfikacji: 
klasyfikacja ogólna uczest-
ników wg sumy wszystkich 
kilometrów; klasyfikacja 
uczestników poszczególnych 
Lokalnych Organizatorów 
wg. sumy wszystkich kilo-

metrów; klasyfikacja miast 
w  pięciu grupach wyodręb-
nionych na podstawie licz-
by mieszkańców wg aktu-
alnych danych GUS (do 50 
tys. mieszkańców, 50 001-65 
000 mieszkańców, 65 001-
100 000 mieszkańców, 100 
001-200 000 mieszkańców 
oraz powyżej 200 001 miesz-
kańców).

W ostatnich edycjach kon-
kursu dwukrotnie wygrała 
Nowa Sól. W ubiegłej edycji 
drugie i trzecie miejsce zaję-
ły kolejno – Leszno i Gorzów 
Wielkopolski, a  w poprzed-
niej edycji –  Biała Podlaska 
i Gniezno.

Wyniki będą opublikowane 
na stronie internetowej www.
aktywne.miasta.pl oraz aplika-
cji „Aktywne Miasta”.  mosir ełk
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KS Mazur Ełk do 
rundy wiosen-
nej forBET IV 
Ligi szykował się 
w  serii gier spa-

ringowych, w których hurtowo 
strzelał bramki – tutaj trzeba 
obiektywnie przyznać, że „ja-
kościowo” słabszym –  rywa-
lom. W trakcie przygotowań 
do wiosennej rywalizacji w li-
dze, trener Sobolewski szlifo-
wał z młodą kadrą założenia 
taktyczne oraz zaszczepiał im 
swoją wizję gry. Oczywiście 
bardzo ważna była – cytując 
klasyka – „oczywista oczywi-
stość „ jeżeli chodzi o przygo-
towania do sezonu, czyli to, 
aby piłkarze „poczuli” piłkę.

Losy ligowych rozgrywek 
wahały się do ostatniej chwili. 
Na szczęście finalnie WMZPN 
poinformował, że wszystkie 
kluby forBET IV Ligi speł-
niają warunki określone 
w  rozporządzeniu, a  zatem 
nic nie stoi na przeszkodzie, 
aby runda wiosenna ruszyła 
zgodnie z planem.

Dla Mazura ligowa wiosna 
rozpoczęła się 20 marca, kie-
dy to gościł na Stadionie im. 
Stefana Marcinkiewicza ekipę 
Pisy Barczewo. Był to pierw-

szy ligowy mecz od 4 miesięcy. 
W poprzedniej rundzie MKS 
wrócił z  Barczewa z  tarczą, 
skąd przywiózł remis 2:2.

Pierwsze fragmenty spot-
kania to próby narzucenia 
swojego stylu gry rywalowi 
z Barczewa. Dwa razy bezpo-
średnio bramkarzowi rywala 
zagroził Dawid Cwalina, któ-
ry odważył się na strzał z dy-
stansu, by po chwili popisać 
się niezłym dryblingiem za-
kończonym strzałem, który 
niestety nie trafił do bram-
ki przeciwnika.

Właściwe „otwarcie” spotka-
nia miało miejsce w 31’ minu-
cie, kiedy to Arka Karbownika 
skaczącego do piłki dośrodko-
wanej przez Skalskiego, pięś-
ciami po głowie potraktował 

bramkarz rywali, który po-
mylił ją z futbolówką. Sędzia 
zaordynował rzut karny, któ-
ry skutecznie na bramkę za-
mienił Dawid Skalski. Po 45’ 
minutach zawodnicy MKS-u 
schodzili do szatni w lepszych 
nastrojach, niż piłkarze Pisy.

Druga połowa to kolejne 
próby Mazura na ugruntowa-
nie świetnie zapowiadającego 
się dla ełczan wyniku. Zwia-
stunem wiszącej w powietrzu 
bramki była akcja Skalski-Go-
siewski, po której ten ostatni 
trafił w  poprzeczkę. Chwilę 
później po kontrataku i poda-
niu Gosiewskiego bramkę dla 
Mazura zdobył Lewandowski 
(66’). Wydawało się, że spot-
kanie jest opanowane i MKS 
zdobędzie 3 punkty.

Niestety dla Mazura, 120 se-
kund później spotkanie przy-
brało niepokojący scenariusz, 
ponieważ kontaktową bram-
kę dla Pisy strzelił Podgórski 
(68’). To nie był koniec emo-
cji. Piłkarze rywala poczuli 
krew i próbowali znaleźć dro-
gę do bramki strzeżonej przez 
Sosnowskiego. I finalnie taką 
znaleźli ponieważ tuż przed 
końcem spotkania, w 89’ mi-
nucie, sposób na pokonanie 
golkipera MKS-u „wyśledził” 
Malanowski (zbieżność na-
zwisk z popularnym serialo-
wym detektywem przypad-
kowa). Mecz zakończył się 
remisem 2:2 i oby to nie były 
pozostałości po fatum, jakie 
wisiało nad drużyną MKS-u 
w poprzedniej rundzie. Wów-

czas Mazurowi właśnie pod 
koniec spotkania kilka razy 
wymknęło się zwycięstwo 
lub rozstrzygnęło się na ko-
rzyść rywala.

Tydzień później (27 III) eki-
pa Pawła Sobolewskiego wy-
stąpiła w roli gości udając się 
na mecz wyjazdowy przeciw-
ko Błękitnym Orneta. Co do 
samego spotkania to dość po-
wiedzieć – z perspektywy wy-
niku – że po prostu się odbyło. 
Mazur także i z tym rywalem 
się nim podzielił, tyle że bez-
bramkowo. Tyle z perspektywy 
kibica bo oczywiście mecz był 
ważny z punktu widzenia szta-
bu oraz piłkarzy. Młodzi za-
wodnicy powinni grać jak naj-
częściej i na bieżąco uczyć się 
nowych strategii, jak i rozwijać 

swoje umiejętności bezpośred-
nio w ważnych meczach.

Takie zapewne będzie ko-
lejne spotkanie MKS-u. Już 
3 kwietnia (sobota) do Ełku 
przyjeżdża mocna ekipa Polo-
nii z Lidzbarka Warmińskie-
go. W tabeli forBET IV Ligi 
zajmuje obecnie 3. miejsce 
i  mecz z  takim rywalem na 
pewno da obraz potencjału 
Mazura. Jeżeli  piłkarze Pawła 
Sobolewskiego będą w stanie 
wygrać lub zasłużenie zremi-
sować z Polonią, powinni rów-
nież dać sobie radę z innymi 
drużynami. Zwłaszcza z tymi, 
które mogą nas zepchnąć ko-
niec tabeli (obecnie Mazur 
zajmuje 13. Miejsce).

ChrośCielewski maCiej

m.chroscielewski@gazetaolsztynska.pl
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